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БНБ опроверга премиера
Бойко Борисов се похвали, че въпреки пандемията чуждите

инвестиции са се повишили. Данните на Българската народна бан-
ка обаче го опровергаха - спадът е с близо 70 на сто.

ве случки от последните дни
разтърсиха из основи стотици
хиляди българи, които все още не
са загубили човешкото в себе си.

Първата е от Стара Загора.
Тихо, кротко, незабележимо, без
да се оплакват, една полусляпа
майка и дъщеря й, чиито живот е
минал в мизерия и немотия, из-
браха смъртта пред “прекрасно-
то управление” на Борисов. Не
могли да си платят сметката към
енергото. Но дори напуснали
този свят, не му остават длъжни-
ци. Преди да скочат от седмия
етаж, леля Пенка и Велина оста-
вили на масата 320 лева и бележ-
ка. “Да се платят 200 лева за тока
от предния месец...”

Четеш и буца засяда на гърло-
то ти. Няма такава мъка. Неопи-
суема е с думи. Ако можех, бих
номинирал тези клети жени
посмъртно за приза “Човек на го-
дината”. И съм убеден, че при
всенародно гласуване биха отве-
ли всички останали “заслужили
меценати”. За срам и позор на
абдикиралата ни държава.

Във Варна 69-годишна жена
била арестувана, защото я хвана-
ли в супермаркет да краде хляб,
кисело мляко и няколко кренвир-
ша. В полицията чистосърдечно
си признала “престъплението”,
извършено от глад - не се е хра-
нила няколко дни... Какъв анти-
човек трябва да си, за да упрек-
неш тази нещастна жена?
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Проф. Сава
Димитров
за таланта и
образованието Стр. 12

Борците вече

с 5 олимпийски

квоти

Експертите не знаят за
„ваксините” на Борисов

Бойко Борисов опита за
пореден път предизборно
да манипулира обществото.
Здравни експерти не знаят
какви точно ваксини срещу
КОВИД-19 ще се произ-
веждат в новооткрития за-
вод в Разград, собственост

на Кирил и Георги Домус-
чиеви.

Премиерът обяви, че в
завода ще може да се про-
извеждат ваксини срещу
коронавируса, а капаци-
тетът е “милиони дози”.
Според някои експерти раз-

В завода за ветеринарни препарати на Домусчиеви
вероятно ще се опаковат обещаните „милиони дози”

работваната в България
ваксина срещу КОВИД-19
е на много ранен етап, спо-
ред други - производствени-
те мощности са предназна-
чени за ветеринарни и за
бактериални ваксини.

Допуска се, че е възмож-

но да се произвежда вакси-
на съвместно с друг произ-
водител и само да се из-
ползва базата. Според ико-
номист в Разград само ще
се опаковат продукти на
чужди компании.
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Руският президент Владимир Путин и министърът на отбраната Сергей Шойгу прекараха заедно
двата почивни дни в сибирската тайга, съобщи Кремъл. 68-годишният Путин често използва
подобни излети сред природата, за да демонстрира добрата си физическа форма
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БСП настоява
да се възстанови
белодробната
болница в Радунци

Вяра Емилова:
Силистренци
заслужават
сигурност в бъдещето

Нинова
гарантира чисти
обществени
поръчки
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Борисов се изцепи, че завод за
ветеринарни ваксини ще прави
препарат срещу КОВИД-19
Закъснелите противоепидемични мерки на властта
 отново поставиха на колене здравната система

До три месеца ще имаме готов за-
вод, където ще могат да се произвеж-
дат ваксини срещу КОВИД-19, а капа-
цитетът на завода ще позволи да се
произвеждат милиони дози, така че да
се отговори на огромните потребнос-
ти от ваксини, обяви в събота Бойко
Борисов в Разград. Той обаче пропус-
на да поясни, че заводът е предимно за
производство на ветеринарни вакси-
ни. На 3 януари 2018 г. от правител-
ствената пресслужба съобщиха, че
Министерският съвет е одобрил про-
ект на Меморандум за разбирателство
между правителството и “Биовет” АД
за изпълнение на инвестиционен про-
ект за изграждане на завод за произ-

водство на лекарствени вещества за
хуманната медицина и фуражни добав-
ки. Проектът бе по т.нар. план “Юн-
кер” и предвиждаше изграждане на
завод в Пещера за ветеринарни про-
дукти и завод в Разград за ветеринарни
ваксини. “Биовет” е с основен собст-
веник “Хювефарма” на Кирил и Геор-
ги Домусчиеви. От изявлението на
Борисов в събота не стана ясно какви
ваксини срещу КОВИД-19 ще произ-
вежда България и дали някоя фирма е
проявила подобен интерес.

Въпреки самохвалството на власт-
та с “българския модел”, според здрав-
ните власти системата е пред колапс.
Заболелите софиянци са само 1% от

всички, но 90% от леглата в болници-
те са запълнени, коментира директорът
на Столичната РЗИ д-р Данчо Пенчев.
По думите му системата скоро ще е в
колапс, ако се запази темпът на хоспи-
тализации. Д-р Пенчев обясни, че ре-
шението мерките да действат от днес,
а не от четвъртък или петък миналата
седмица, е, за да успеят заведенията да
пласират стоката си. Директорът на
СРЗИ призна, че се е действали “в
хипотезата на един по-оптимистичен
вариант, но той не се сбъдна”. По
думите на д-р Пенчев има и екстремно
нарастване на заболели учители от
училища и детски заведения, но пред-
седателят на СБУ Янка Такева заяви,

че около 1200 били болните и каран-
тинирани учители в страната.

10 дни не е малък срок, но не знаем
дали ще е достатъчен, коментира глав-
ният държавен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев влизащите в сила днес
по-строги противоепидемични мерки.
Той изказа предположение, че срокът
може да бъде продължен. По думите
му “не е добро положението в болни-
ците, натискът към тях продължава да
расте” и явно новият щам води до по-
бързо развитие на по-тежка клинична
картина, което налага болнично лече-
ние. В края на седмицата в болница
бяха вече 8545 души, от които 691 в
реанимация.

Доц. Кунчев заяви, че няма инфор-
мация за производство на каква вак-
сина ще се използва новопостроени-
ят завод в Разград, както се хвали
Борисов.

СНИМКА БГНЕС

25-годишен криминално проявен бе задържан
от полицаите в Казанлък след каране
в насрещното движение, преследване и стрелба

Две седмици преди избо-
рите прокуратурата се по-
хвали с “безпрецедентен ус-
пех” срещу престъпна шпи-
онска група у нас, работила
за Русия. След година и по-
ловина наблюдение сега са
задържани и обвинени в
шпионаж 6 души, обяви в
петък главният прокурор
Иван Гешев. Ръководител на
групата, наречен от Гешев
“Резидента”, бил Иван Илиев
- бивш висш шеф във военно-
то разузнаване, чиято съпру-
га предавала информацията в
руското посолство. Остана-
лите четирима са настоящи и
бивши военни в системата,
като двама са действащи. По
информация в медии единият

Предизборно раздухват
нов шпионски скандал с Русия

е шефът на класифицираната
регистратура в НС Любомир
Медаров. Един от групата бил
пуснат под гаранция след
направени самопризнания.
Гешев нарече случая “уника-
ленУ и го сравни с “Петорка-
та от Кеймбридж”. По думи-
те му “за жълти стотинки”
шпионите продавали секрет-
ни данни от военен и високо-
технологичен характер, зася-
гащи България, НАТО и ЕС,
включително за американски-
те изтребители Ф-16. Служ-
бите обаче заложили “капан”
и те нямали достъп до важна
секретна информация, твърди
Гешев.

САЩ и Великобритания
веднага подкрепиха България

срещу “зловредната дейност”
на Москва. Русия ще предпри-
еме огледални ответни мерки,
ако България експулсира рус-
ки дипломати, заяви първият
зам.-ръководител на междуна-
родния комитет на Съвета на
федерацията Владимир Джа-
баров. Руското посолство в
София изрази възмущение от
непрестанните опити да се
забие клин в руско-българския
диалог и да се демонизира Ру-
сия. “Акциите, свързани с на-
ционална сигурност, трябва
да са минимално публични,
това е неуспешен опит за по-
литическа реализация в хода
на кампанията”, заяви водачът
на шуменската листа на БСП
Иван Иванов.

Министерството на отбраната търси 50 гвар-
дейци. Конкурсът беше обявен в началото на
януари. Националната гвардейска част е обявила
60 вакантни длъжности, 50 са за гвардейци. Сред
условията за кандидатстване са минимум средно
образование, годни за военна служба кандидати,
психически пригодни, да не са осъждани. Очак-
ват се кандидати и за още 144 длъжности във
формированията на Сухопътните войски. Доку-
менти се подават до 23 април, а конкурсът ще е
през юли.

По данни на министерството за 43 места за
военни в Съвместното командване на специални-
те операции документи са подали 170 души, яви-
ли са се 94 кандидати.

Наскоро в анализ за състоянието на армията
началникът на отбраната адмирал Емил Ефтимов
отчете, че през 2020 г. са били обявени конкурси
за приемане на военна служба за 1771 длъжнос-
ти, назначени са 881 военнослужещи. Конкурси-
те за 607 от длъжностите ще приключат през
настоящата година.

МЗ е спряло финансирането на отделението за
болни от КОВИД-19 в  болницата в Девня, съобщи
управителят на болницата д-р Кирил Лозанов. На 4
февруари е получено писмо от зам.-министър Жени
Начева, че се спира допълнителното възнаграждение
от 1000 лв. за лекарите на първа линия, тъй като
финансирането вече ще е от НЗОК.

Отделението е открито в началото на декември с
60 души персонал, а до февруари в него са лекувани
около 60 пациенти. Болницата обаче не работи с
НЗОК и затова персоналът няма да си получи пари-
те. Сред лекарите има и специално наети студенти
да помагат. Лечението на един пациент пък е между
20 и 100 лв. на ден. Д-р Лозанов обясни, че точно в
разгара на пандемията “МБАЛ-Девня” ЕООД е при-
нудена да преустанови работата си не поради липса
на персонал или на база, а поради “абсурдни адми-
нистративни неуредици спрямо нас от страна на
НЗОК.”

Рушаща се дига застрашава жителите на ромската
махала в плевенското село Търнене. Местната река Чер-
нялка, която е с голям водосбор, придошла и отнесла
земнонасипната дига. Близо 100 м от защитното съоръ-
жение вече са отнесени, изместено е и коритото на
реката. Най-близките къщи са на метри и са застраше-
ни. Свлачищните процеси започнали преди няколко
години, но от 3 дни ситуацията е извън контрол. Засега
опасност от преливане няма, но хората са притеснени
заради предстоящите валежи.

Община Плевен е поела ангажимент спешно да из-
готви проекта за укрепване на брега, но не може да
осигури необходимите поне 1 млн. лв. за ремонта на
дигата. “Опасно е, че водата постоянно подкопава бре-
га и това предизвиква свличания на земна маса. Реше-
нието е да се проектира и изгради бетонен пояс - стена,
който издържа на вредното въздействие на водата”,
обясни инж. Васил Василев, началник на отдел “Отбра-
нително-мобилизационна подготовка” в общината.

Рушаща се дига
застрашава
плевенско село

Търсят 50 гвардейци МЗ спря отделението
за болни от КОВИД-19
в Девня
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

“Â êðàòêèòå ìîìåíòè,
â êîèòî òåëåâèçîðúò
å âêëþ÷åí, ó ìåí ñå
ïðîêðàäâà íåïîãðåøèìîòî
óñåùàíå, ÷å æèâåÿ
â íÿêàêâà Ìèêèìàóñ
ñòðàíà ñ Ìèêèìàóñ-
ïðîáëåìè, ðåøàâàíè
ïî Ìèêèìàóñ íà÷èí”

Писателят Захари Карабашлиев за
кампанията на Борисов от джипката

Изминаха четиридесет дни
от кончината на художника,

преподавателя, дългогодишния
член на организационния комитет

и председател на журито
на ученическите ни конкурси,

ярката личност, прекрасния човек,
големия ни приятел и съратник.
Благодарни сме за това, че така

щедро раздаваше своя талант,
че ни вдъхновяваше със своето

изкуство, отстояваше гражданската
си позиция, патриотизма си,

принадлежността си към каузата
на българо-руското и българо-

кубинското приятелство,
към грижата за обучението

и достойното бъдеще на децата
и младежта на България,

за ценните му съвети към
студентите и учителите.

Почитаме паметта на професор

СТОЯН ДОМУСЧИЕВ

21.03.2021 г. От Фондация „Устойчиво развитие за България”
и от Асоциация за приятелство „България - Куба”

Поклон пред делото и творчеството му! Да е светла паметта за него!

да да се развиват и правят реал-
на икономика, коментира ли-
дерът на социалистите. Тя се
обърна към бизнеса, че след 4
април вече няма да пълни джо-
бовете на определени полити-
ци, а ще произвежда брутен
вътрешен продукт в полза на ця-
лото общество.

Нинова посети Козлодуй,
Мизия, Мездра и Враца, къде-
то се срещна с членове на пар-

Нинова гарантира чисти
обществени поръчки
Върху бизнеса се изсипва цялата репресивна машина, а държавната администрация
се използва като бухалка за непослушните, заяви лидерът на социалистите

За поредна
година
Анна
Славова,
кандидат
за депутат
от 25 МИР
в София,
се включи
заедно със
семейството
си в кампанията,
посветена на
заболяването
синдром
на Даун.
На 21 март
се отбелязва
Международният
ден на
хората
със синдром
на Даун, а
нетрадиционната
инициатива
включва
носенето
на шарени,
различни,
къси или
дълги
чорапи

ни коридори, традиции в зелен-
чукопроизводството, овощарст-
вото и тютюнопроизводството,
както и в туризма.

Няколко предизборни срещи
проведе през последните дни
Явор Божанков, водач на листа-
та на “БСП за България” във
Великотърновска област. В Дол-
на Оряховица и Първомайци
той припомни, че бъдещите на-
родни представители от БСП не

предлагат баснословна за
българската икономика мини-
мална заплата от по 2-3 хил. лева,
но са изчислили ефекта от
данъчни промени, които ще ос-
тавят повече пари в семейните
бюджети. За работещите роди-
тели да бъде въведен необлага-
ем минимум от 500 лева месеч-
но за всяко дете, ненавършило
18 г., призова той.

Темата за реформите в обра-

зованието коментира Ирена
Анастасова, зам.-председател на
БСП и кандидат за народен
представител в Ловеч. Тя настоя
за пълен преглед на учебното
съдържание и промяна, която да
бъде съобразена с възрастта на
децата, за да могат да го разби-
рат. Анастасова бе категорич-
на, че квалификацията на учите-
лите е опорочена и липсва вся-
какъв контрол върху качество-

то й. Кандидатът за народен
представител в 24 МИР Борис
Цветков се срещна с жители на
с. Бусманци, които поставиха
редица проблеми, които от го-
дини не са решени, като липсата
на канализация. Те искат Сто-
личната община и концесио-
нерът “Софийска вода” да пред-
приемат конкретни стъпки и да
се ангажират със срокове за из-
граждането й.

Честни и чисти обществени
поръчки, без комисиони за
властта и изнудване на бизнеса,
обеща лидерът на БСП Корне-
лия Нинова по време на предиз-
борната си обиколка в Северо-
западна България през почивни-
те дни. Тя категорично отхвърли
натиска, който се оказва върху
българските фирми, и се зарече
да ги освободи от рекета, на
който са подложени. Нинова на-
блегна на негативите, понасяни
от бизнеса, върху който се из-
сипва цялата репресивна маши-
на, а държавната администрация
се използва като бухалка за не-
послушните. Затова БСП ще
бъде партньор на честните пред-
приемачи, които ще имат свобо-

тията и симпатизанти на чер-
вената идея. “Опитите на ГЕРБ
и Бойко Борисов да всеят
страх и паника сред населени-
ето са доказателство за това,
че и правителството, а и сами-
ят Борисов търсят компенса-
ция за категоричния си про-
вал”, заяви Нинова.

Идеите за развитие на ико-
номиката представи в Пирин-
ския край водачът на листата в
Благоевградска област проф.
Георги Михайлов. На срещи в
Белица и Якоруда той заяви, че
тя трябва да се развива регио-
нално с усилията и управление-
то на всеки регион. Проф. Ми-
хайлов припомни, че в Благоев-
градско има важни транспорт-

БСП иска да се възстанови най-голямата
белодробна болница на Балканите

Възстановяване на най-голямата белодробна
болница на Балканите, която бе в старозагорско-
то село Радунци, поискаха младите кандидати за
народни представители от старозагорската лис-
та Владимир Грамовски, д-р Неделчо Маринов и
д-р Радослав Георгиев. Те разгледаха на място
какво е останало от бившата Специализирана
болница за долекуване и продължаващо лечение
на пневмофтизиатрични заболявания и рехаби-
литация заедно с членове на Младежкото обеди-
нение в БСП. Лечебното заведение е закрито
през 2015 г., когато държавата решава да го лик-
видира. Оттогава са направени няколко публич-
ни търга с цени от 1,2 млн. лв. до 464 000 лв., но
кандидати няма. Обектът няма и охрана.

Според социалистите изоставената болни-
ца е най-добрият пример на управлението в
държавата. Местните жители разказват, че ко-
гато тя е работела, селото е процъфтявало.
Днес в него живеят едва 10-12 души, няма
транспорт, магазин или аптека.

От БСП поискаха още да се спрат про-
дажбите на държавните и общински болни-
ци, какъвто е случаят в Раднево. Те припом-
ниха, че болниците в Стара Загора, Чирпан
и Казанлък са на ръба на оцеляването и ле-
чебните заведения вече не трябва да бъдат
търговски дружества.
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БНБ попари хвалбите
на Борисов за инвестициите
Не само чуждите вложения нямат ръст, както твърди министър-
председателят, но и спадът им е огромен - с близо 70 на сто

ТЪЖЕН ПОМЕН

Преди

ни напусна нашата другарка

40 ДНИ

МАРГАРИТА ДОНКОВА

Тя бе човек с будна и активна гражданска
позиция, принципна и всеотдайна,

посветена на социалистическата идея!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА Й ПАМЕТ!

Ще те помним, Марги!

8 ОПО и РС на БСП „Оборище“

С 60 ст. е поскъпнала бутилката олио на едро
На годишна база най-голям

скок в цените на едро е отчетен
при олиото - от средно 2,12 лв. за
литър по същото време на 2020 г.
до 2,71 лв. в края на изминалата
седмица. Поскъпването е с почти
60 ст. на бутилка на едро. Това
става ясно от данните на Държав-
ната комисия по стоковите борси
и тържищата. За изминалата сед-
мица цената на олиото продължа-
ва да е сред тези с най-голямо
повишение - с 3,8% спрямо пред-
ходната седмица.

Най-много са поскъпнали
ябълките  - с 8,7% до 1,25 лв. за кг,
следвани от лимоните - 2,8% до

1,81 лв. на кг. Зрелият фасул е
поскъпнал с 3,6% до 3,72 лв. за кг,
брашното тип 500 с 2,1% до 98 ст.
за кг на едро, прясното мляко - с
1,1% до 1,78 лв., а захарта - с 0,
7% до 1,36 лв. за кг.

При млечните, месните и други
храни на седмична база най-много
е поевтиняло пакетчето краве мас-
ло 125 грама - с 1,6% до 1,89 лв.
Поевтиняването на маслото е най
голямо и на годишна база - с 21 ст.
Като цяло през отминалата седми-
ца цените на храните на едро са се
понижили с 0,45%. Най-много са
поевтинели вносните домати - с 9%
до 1,79 лв. за кг.

Стана известно, че  Европей-
ската комисия ще премахне част
от ограниченията при производст-
вото и търговията на свине и свин-
ско месо за пет области в Бълга-
рия, наложени поради разпростра-
нението на африканската чума по
свинете. Това са областите Разград,
Добрич, Кърджали, Благоевград,
област София и община Аксаково
в област Варна, съобщиха от пре-
сцентъра на БАБХ. Така свиневъ-
дите от изброените области ще
могат да ползват облекчения в ре-
жима за търгуване на свинско
месо и продуктите от него, произ-
ведени от местните ферми, в ЕС.

Премиерът Бойко Борисов
се похвали с повишаване на
чуждите инвестиции в Бълга-
рия, данните на БНБ обаче го

опровергаха. “Въпреки панде-
мията инвестициите в Бълга-
рия не само не намаляват, но
и се увеличават”. Това заяви

Борисов, който бе на поред-
ния си предизборен оглед за
изграждането на довеждащия
газопровод до Панагюрище и
Пирдоп.

Чуждите инвестиции в
страната са с близо 70 на сто
спад, стана ясно от данните
на Българската народна бан-
ка. Преките чуждестранни
инвестиции в България през
януари са едва 33 млн. евро,
показват данните на БНБ.
Спрямо съпоставимия месец
на 2020 г. има спад от бизо
70%.

Статистиката показва, че
почти цялата сума на преките
инвестиции през първия месец
на годината е под формата а
реинвестирана печалба (29,8
млн. евро) - т.е. дружествата с
мажоритарна чужда собстве-
ност инвестират спечеленото
през миналата година. И в този
случай има голямо изоставане
спрямо януари 2020 г., когато
тя е била 120 млн. евро.

За трети пореден месец
дълговите инструменти - за-
емите, които компаниите май-
ки в чужбина отпускат на кло-

новете си тук, са отрицателни
(минус 1,6 млн. евро). Година
по-рано стойността е била
положителна (40,4 млн. евро).

Най-важният показател -
създаването на нов капитал, е
само 4,5 млн. евро. През цяла-
та минала година инвестиции-
те в дялов капитал бяха по-
малко от 270 млн. евро. Но и
това беше добра новина, поне
статистически, тъй като пред-
ходните три години това перо
винаги беше силно отрицател-
но, т.е. чуждите фирми разпро-
дават инвестициите си в Бълга-
рия. Най-големите нетни пото-
ци по преки инвестиции в стра-
ната за януари 2021 г. са от
Нидерландия - 23,9 млн. евро,
и Германия - 6,8 млн. евро.

СНИМКА БГНЕС

Предстои временно затваряне на „Витиня” към Варна

Преди няколко дни
най-после приключи ре-
монтът в тръбата за Со-
фия на тунел “Витиня”.
Автомобилите отново
могат да пътуват нормал-
но през двата ръкава. Бой-
ко Борисов не пропусна
да се похвали с ремонта.
Голямата реконструкция
приключва точно преди из-
борите. Очертава се оба-
че ново временно затваря-
не, но на другата търба на
тунела - към Варна, което
не е ясно кога ще се слу-
чи, но едва ли ще е преди
изборите.

Тръбата към Варна
трябва да бъде затворена,
за да се направят три на-
пречни връзки с другата -
към София. Това се нала-
га, защото някой не е до-
гледал, че без напречните

връзки “Витиня” не
изпълнява изискванията
на евродирективата за бе-
зопасност на тунелите.
Еврокомисията дори из-
прати предупредително
писмо до София, че рис-
кува да наруши европра-
вила, което води до нака-
зателна процедура. В
съответствие с европей-
ската директива ще бъдат
пробити три напречни га-
лерии - две пешеходни и
една шосейна. В случай на
авария в някоя от тръби-
те, връзките ще се ползват
за евакуация на хора и
автомобили, за достъп на
линейки, пожарни и т. н.
Пробивите в тубата в по-
сока София вече са напра-
вени, предстои довършва-
нето в тръбата за Варна и
монтиране на портални

врати. При извършването
на тези дейности и монти-
рането на вратите движе-
нието в посока Варна вре-
менно ще трябва да бъде
прехвърлено в новата
тръба за София. Внима-
телно обаче щяло да се
прецени кой период е най-
удачен за тези дейности,
за да не се затруднявал
трафикът около предстоя-
щите празници.

Съоръжението влезе в
дълга реконструкция още
през 2016 г. Тогава бе
затворена тръбата в посо-

ка към Варна, а след ре-
монтирането й през 2018
г. започна работата по
тубата към София. Голе-
мите огледи и ремонти по
старите тунели на “Хе-
мус” започнаха след серия
тежки злополуки. Формал-
но ремонтът на “Витина”
към София бе възложен на
държавното предприятие
“Автомагистрали”, но
официален партньор в
поддържането на АМ
“Хемус” е фирмата ГБС.
“Санирането” на тунела
гигант, освен че се прото-

чи, излезе твърде скъпо,
особено на току-що по-
правената част -  над 47
млн. лева, цена като за нов
тунел. АПИ и изпълните-
лите няколко пъти обяс-
няваха, че ремонтът е бил
изключително труден, за-
щото в конструкцията
била открита огромна ка-
верна, която трябвало да
бъде запълнена с много
материал по сложна тех-
нология, за да се елимини-
ра рискът от срутване.
“Всичко започна като
обикновен ремонт. Но

при почукване на хидрав-
личния чук се отвори ог-
ромната каверна и се видя,
че корозията почти е “изя-
ла” вътрешната облицов-
ка, която би трябвало да е
поне 60 см, а бяха остана-
ли едва 20 см”,  разказа
пред БТВ проф. Николай
Жечев, ръководител на ре-
конструкцията. През
есента на 2020 г. АПИ
съобщи, че при направе-
ните изследвания с геора-
дар и геологически сонда-
жи са установени кухини
между облицовките на ту-
нела и скалния масив, ня-
кои от които “със значи-
телни размери”.

На практика по цяло-
то протежение на тунела,
построен през 1984 г., е
зейнал разлом между ска-
лите и горната част на
констукцията. Рухването е
било въпрос на време. За
запълване на гигантската
кухина са инжектирани
почти 10 хил. куб метра
бетон. Навремето строи-
телите не са направили ка-
чествена хидроизолация
по цялото протежение на
тунела и водата невидимо
е дълбала и компромети-
рала съоръжението. Поне
така твърди шефът на
АПИ Георги Терзийски,
обяснявайки защо ре-
монтът се е оказал толко-
ва сложен и скъп.
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Хотелиери искат визите за
Русия и Турция да отпаднат
Заради тях България да получи
от ЕС 2 млрд. евро компенсации,
настояват от бранша

Според представители на туристическия бранш стартът
на предстоящия летен сезон ще бъде много труден

Визовата политика на
България е сред най-големи-
те пречки за развитието на
туризма. Това заявяват от
Българската хотелиерска и
ресторантьорска асоциация
в позиция. Представителите
на туристическия бизнес
твърдят, че секторът е изклю-
чително зависим от източни-
те пазари и съседните ни
държави. С част от тях обаче
страната според БХРА има
“изключително бюрократи-
чен и скъп визов режим”. От
организацията смитат, че
въпреки ограниченията за
България като държава член-
ка на ЕС може да бъде нама-
лена визовата бариера пред
туристически пазари като
Русия, Турция и страните от
Бизкия и Далечен изток, без
това да повишава риска за
сигурността на страната и
ЕС. От БХРА предлагат да
се приеме пакет от мерки за
централизиране на процеса
по кандидатстване, одобре-
ние и получаване на едно-
кратна туристическа виза за
България. По тази причина
от бранша настояват да от-
паднат визите за Русия, Мол-
дова, Турция и някои араб-
ски държави с цел туризъм
през летния и зимния сезон.
Ако цялостното отпадане на
визите не е възможно, те
предлагат да се въведе облек-
чена процедура по издаване-
то им. Освен това докумен-
тите трябва да струват
възможно най-евтино.

помощи или банкови гаран-
ции, правителствата отпус-
кат средства на пострадали-
те фирми срещу придобива-
нето на дял от компаниите
до 25% от капитала. Впос-
ледствие акциите могат да
бъдат изкупени обратно от
фирмите.

По информация на асоци-
ацията стартът на летния
сезон ще е много труден.
Междувременно от Минис-
терството на туризма при-
помниха, че на 22 март изти-
ча крайният срок, в който
всички туроператори и тура-
генти могат да кандидатстват
за държавна помощ от 51
млн. лв. Това е една от мер-
ките, предприети от ведом-
ството за подпомагане на
сектора за преодоляване на
последиците от КОВИД-19.
Средствата се предоставят на
туроператорите за връщане
на предплатени пътувания,
които не са реализирани за-
ради пандемията.

Още на стр. 10

Сред исканията на БХРА
е да се предостави възмож-
ност кандидатите за виза да
подават документи онлайн и
да получават отговор по
мейл дали са одобрени или
отхвърлени. Одобрените да
имат възможност да получат
визата на летището при при-
стигане. Ако ЕС не ни разре-
шава промяна във визовата
политика на ЕС, касаеща
пътуване с цел туризъм, пра-

вителството да настоява за
годишни компенсации по 1
милиард евро за руския па-
зар и 1 милиард евро за ос-

таналите пазари, с които
България има визов режим,
настоява се още в станови-
щето на БХРА. Според асо-

циацията държавата трябва
да обмисли германския модел
за подпомагане на бизнеса,
при който вместо да се дават

Такситата в София масово
вдигат цените от април

Пандемията ще постави повече хора
в риск от бедност, предупреди първи-
ят зам.-управляващ директор на Меж-
дународния валутен фонд (МВФ) Джо-
фри Окамото. В реч пред Форума за
развитие на Китай той изчисли, че
разполагаемият доход на човек в раз-
виваща се или развита икономика (без
Китай) в периода 2020-2022 г. ще бъде
с 22% по-нисък спрямо нивата, ако ня-
маше пандемия от коронавируса.

 Опасенията на фонда са, че от на-
чалото на кризата 90 млн. души вече
са изпаднали в състояние на крайна
бедност. Пандемията поставя в риск
основно уязвими групи, особено мла-
дите хора, нискообразованите и жени-
те, коментира Окамото. Той анонсира,
че в началото на април МВФ ще кори-
гира своята прогноза за ръст на гло-
балната икономика, отчитайки мащаб-
ната програма за стимули, одобрена в
САЩ. През януари институцията обя-

В София вече има
таксита, които работят с
по-висока първоначална
такса, което стана
възможно след измене-
нията в Наредба 34, на-
правени от Министерст-
вото на транспорта
въпреки предупреждени-
ето на Комисията за за-
щита на конкуренцията.
А д м и н и с т р а т и в н а т а
промяна даде възмож-
ност на таксиметровите
фирми да направят
първоначалната такса до
три пъти размера на це-
ната на километър, кое-
то спрямо досегашните
нива означава двойно
увеличение. Според Ки-
рил Ризов от Съюз “Так-
си” в столицата все още
повечето компании ра-
ботят с минимална днев-

на тарифа от 77 ст. на
километър и нощна от
88 ст., но вече се срещат
и такива, които са опре-
делили двойно по-скъпа
първоначална такса.

Повечето фирми в
столицата ще заработят
с новите тарифи от след-
ващия месец, смята Ри-
зов. Специално за София

такситата започват ма-
сово да сменят старата с
новата първоначална
такса около 29 март,
съобщи той пред БНР.
Според него поредният
локдаун ще намали обо-
ротите на компаниите и
браншът отново ще по-
иска подкрепа от държа-
вата.

“Ние сме пряко
свързани със заведения-
та за обществено хране-
не. Тъкмо започнахме да
качваме оборотите до
повече от 50% и какво
се получи - отново лок-
даун и отново падаме на
20%. Така че наесен от-
ново ще поискаме па-
тентният данък за 2022
г. да бъде сведен до за-
коновия минимум от 300
лв.”, каза Кирил Ризов.

МВФ:

Пандемията поставя повече хора
в риск от бедност

ви, че очаква ръст на световната ико-
номика от 5,5 на сто през 2021 г. Ки-
тайската икономика вече се възстано-
ви до нивата отпреди появата на коро-
навируса, но вътрешното потребление
все още е слабо и натежава. Извън
Китай картината е притеснителна на
фона на задълбочаващите се разлики
между държавите и неравномерното
разпределение на ваксините.

От МВФ призовават развитите
държави да подпомогнат по-бедния
свят и да осигурят достъп до ваксини,
за да бъде сложен край на пандемията
по-бързо. Икономическата подкрепа,
която отпускат правителствата, тряб-
ва да бъде по-фокусирана и таргетира-
на, както и да гарантира устойчиво
развитие на икономиката след края на
кризата. В същото време в някои стра-
ни липсват достатъчно средства, за да
се подкрепи икономиката срещу пан-
демията, признават от МВФ.

Европейският парламент ще продължи с финансовата подкрепа към един от най-
засегнатите сектори от Ковидкризата - туризма. В доклад, който ще бъде гласу-
ван на 25 март, депутатите приканват страните в ЕС да обмислят временно
намаляване на ставките за ДДС. ЕП също така се обявява за публични и частни
инвестиции в цифровизацията и модернизацията на сектора.
“Туризмът ще трябва да стане по-чист, по-безопасен и по-устойчив след кризата
с коронавируса. Страните в ЕС трябва да включат пътуванията и туризма в
своите планове за възстановяване от КОВИД-19, се посочва в доклада. Според
него туризмът е един от най-засегнатите сектори от пандемията. В него са
заети около 27 млн. души и той отговаря за около 10% от икономиката на ЕС.
Вследствие на ограничителните мерки обаче Европа посрещна 66% по-малко
международни туристи през първата половина на 2020 г. и 97% по-малко през
второто полугодие. Първата вълна на пандемията унищожи около 6 милиона
работни места в Европейския съюз, сочи проучване на агенция “Eurofound”. Най-
засегнати са младите служители и жените, а ударът е дори по-голям от този
при финансовата криза 2008-2009 г.

Европарламентът призова
за намаляване на ДДС в туризма
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Средиземноморските държави настояват
за задължителна солидарност

СНИМКА БГНЕС

Страни в ЕС недоволни
от мигрантския пакт

СНИМКА БГНЕС

Средиземноморските
страни, които са жертва на
мигрантската криза, призо-
ваха на среща в Атина на
вътрешните им министри за
по-голяма солидарност от
другите държави в ЕС и за-
явиха, че предложената от
Брюксел ревизия на мигра-
ционните правила не е до-
статъчна, предадоха медии-
те. Гърция, Кипър, Италия,
Малта и Испания предста-
виха свои общи предложе-
ния към пакта на ЕС за ми-
грацията, които се очаква да
бъдат разгледани на среща-
та на върха на 25-26 март.
Те вече заявиха на Евроко-
мисията, че предложеният
нов пакт за миграцията и
предоставянето убежище не
разпределя солидарно миг-

Испански служители на Червения кръст се грижат за 12 африкански мигранти на пристанище
на остров Тенерифе, Канарският архипелаг. Бреговата охрана ги откри в лодка на близо 7 км
от острова. Последните месеци зачестиха опитите на жители от западната част на Сахара
да мигрират в Испания и ЕС през Канарските острови

Тази къща в Нюкасъл, австралийския
щат Нов Южен Уелс, е застрашена
от разрушаване заради свлачище,
предизвикано от поройните
дъждове, изляли се в щата и
в източната част на страната.
16 района от щата са обявени
за “зона на бедствие”. В отделни
райони от него такива дъждове
не имало от 50, че дори и от 100
години

рантската тежест в Европа.
Въпросният пакт бе предло-
жен от Еврокомисията ми-
налия септември, но окон-
чателното споразумение
още не е постигнато. Евро-
комисията иска да прерабо-
ти правилата, така че търсе-
щите убежище да бъдат раз-
пределени между 27-те
страни членки, а не отговор-
ността за тях да пада само
върху тези четири държави.

Десните националистиче-
ски правителства на Полша и
Унгария се противопоставят
на плана, въпреки че съглас-
но предложението на Коми-
сията всяка от тези две държа-
ви ще получи от ЕС по 10
000 евро на възрастен миг-
рант. Новият пакт предлага
те да внасят средства вместо

да приемат мигранти.
“В сегашния си формат

пактът не предоставя до-
статъчно успокоения на за-
сегнатите държави-членки”,
заявиха министрите в съвме-
стно изявление. Те призова-
ха за повече сътрудничество
със страните по произход
или по транзит, за централи-
зирано управляван европей-
ски механизъм за връщане
и преместване на търсещи-
те убежище сред всички
държави-членки. “Не мо-
жем да накараме петте сре-
диземноморски държави-
членки да поемат целия на-
тиск от останалата част от
ЕС. Нуждаем се солидар-
ността да бъде задължител-
на”, заяви гръцкият ми-
нистър Нотис Митарахи,

цитиран от Ройтерс. Евро-
комисарят Маргаритис Схи-
нас заяви, че въпросните
страни са “принудени да
поемат непропорционално
голяма тежест от бежанска-
та криза. Ще поискаме в
Европа задължително преме-
стване, дори ако то е в огра-
ничен брой. Абсолютно сме
съгласни по този въпрос”,
заяви италианската ми-
нистърка Лучана Ламоргезе.
Малтийският министър Бай-
рон Камилери каза, че “за
съжаление преместването на
мигранти от първите при-
емащи страни остава до го-
ляма степен доброволно”.

По данни на ООН през
2020 г. Италия, Испания и
Гърция са приели около 95
000 мигранти.

Албанският премиер Еди Рама заяви от северния град Кукъс,
че Косово и Албания са едно, което за албанските медии е
отговор на публикуваното от сръбския президент Александър
Вучич изявление, че “Косово е сръбският кръст”, предаде МИА.

В Кукъс, който е до границата с Косово, започна ваксина-
цията на косовските здравни работници с ваксини, дарени от
Албания. “Започнахме с 500 (ваксини). Няма да ви оставим
сами, защото все пак сме едно. Правим ваксинациите в Кукъс,
защото компаниите производители не ни позволяват да изнася-
ме ваксини. Кукъс принадлежи както на Албания, така и на
Косово. Нека този приятел (Вучич) в Белград публикува гео-
графски карти и да пише във Фейсбук. Ние сме едно и така ще
продължим до края”, заяви Рама.

Вучич бе публикувал в Инстаграм карта на Косово, покри-
та със сръбско знаме, като написа, че Косово е “сръбският
кръст”. “Косово не е нашето бреме, а нашият кръст и възкре-
сението се вижда по-добре (от височината) на кръста, отколко-
то отдолу”.

Рама обяви Албания
и Косово за едно цяло

За пръв път от много време шестте подводници на
руския Черноморския флот са на бойно дежурство. Ко-
мандващият флота вицеадмирал Игор Осипов заяви, че
всичките 6 подводници на флота са излезли в морето на
бойно дежурство и са започнали да изпълняват задачите
си. Флотът отговаря за Черно и Средиземно море. Под-
водниците са оборудвани с ракетни комплекси “Калибър”,
отбелязва ТАСС.

Това е първият път, когато този формат за бойна го-
товност се практикува в света. И шестте съвременни под-
водници изпълняват различни задачи в морето”, подчерта
капитан първи ранг Анатолий Варачкин.

“Нека се замислят онези, които трябва. Ние трябва да
показваме своето равнише на подготовка, за да не им се
иска на корабите на НАТО да влизат в Черно море и да
диктуват своите правила в нашите води”, заяви вицеадми-
рал Пьотр Святашов, бивш началник на щаба на Черно-
морския флот.

Руски подводници на бойни
дежурства в Черно море

Силен снеговалеж
в Северна Македония

Заради обилния снеговалеж в
страната е въведена забрана за
движение на тежкотоварни пре-
возни средства по пътя Маврово-
Дебър, информира Автомобилна-
та асоциация на РСМ. Въведено е
и  задължително използване на
зимно оборудване и вериги за
тежкотоварни автомобили по
пътя Кичево-Охрид. Движението
по останалите пътища е затруд-
нено заради мокри, заснежени и
частично заледени пътни участъ-
ци и трябва да се извършва с
повишено внимание и скорост,
съобразена с пътните условия.

Киев подготвял ескалация
на конфликта в Донбас

Самопровъзгласилата се До-
нецка народна република (ДНР)
обвини украинските власти в
подготовка за ескалация на кон-
фликта в Донбас. За две седмици
на железопътните гари, контро-
лирани от украинските сили за
сигурност, са регистрирани 170
единици нападателна техника и
оръжия. Удължават се окопите
на украинските части, с което се
напредва към линията на съпри-
косновение. Миналия понеделник
при обстрел срещу покрайнините
на Донецк от украинските сили
бяха повредени шест къщи. Спо-
ред ООН конфликтът в Донбас
е отнел живота на над 13 000
души.

Военният министър
на САЩ изненадващо
посети Афганистан

Министър Лойд Остин при-
стигна в Кабул а необявена визи-
та, предаде афганистанката те-
левизия Толонюз. Очаква се той
да обсъди с домакините срока за
изтеглянето на чуждестранните
войски от страната. Прези-
дентът Джо Байдън заяви наско-
ро, че американският контингент
може да напусне Афганистан към
1 май, но окончателното решение
още не е взето.
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Германия изисква отрицателен КОВИД-тест за влизащи от България

Богатите държави блокират
ваксините за по-бедните

КАДРИ ЮТЮБ/NEWS92

Джо Байдън се препъна на три пъти по стълбата на президентския самолет, преди
да отлети в петък следобед за Атланта, щата Джорджия. От Белия дом обясниха,
че причината била силния вятър, но мнозина в страната и чужбина смятат, че тя е
в здравословното състояние на 78-годишния Байдън. Вече в неделя, на среща в местен
медицински център, той даде думата на вицепрезидентката Камала Харис с думите,
че тя “е по-умна от мен”. Харис шеговито отвърна, че “няма какво повече да добави”

Богатите държави блокират пред-
ложенията за оказване на помощ на
развиващите се страни за увеличаване
на производствената им мощност за
ваксини. Това съобщи Би Би Си, като
се позова на документ на Световната
здравна организация.

Освен Великобритания в него се
споменават още САЩ и ЕС. Елен
т’Хоен, експерт по лекарствената по-
литика, заяви, че светът в момента
може да произведе само една трета от
нужните ваксини и те остават основно
в страните, които ги произвеждат.

Повече от 425 млн. дози са разпре-
делени между 162 държави, но повече
от половината са останали в страни с
високи доходи, в които живее 16% от
световното население.

Германски учени обявиха, че са
открили причината за тромбозите при
ваксината на “АстраЗенека”. Изследо-
ватели от университета в Грайфсвалд
са установили, че при някои пациенти

препаратът предизвиква твърде силен
отговор, който кара тялото им да про-
извежда тромбоцити. Те са изследвали
шестима пациенти с тромбоза. При
всички ваксината е активирала тром-
боцитите. До подобни заключения в
самостоятелно изследване стигат и
норвежки учени.

“Смятаме за най-вероятната хипо-
теза, че тази ваксина предизвиква ряд-
ка автоимунна реакция, която произ-
вежда антитела. След това те взаимо-
действат с тромбоцитите, но не знаем
защо това се случва”, каза д-р Робърт
Кламрот, зам.-председател на Герман-
ското дружество за изследване на
тромбоза и хемостаза. Благодарение на
откритието ще може да се предложи и
лечение с антикоагуланти при услож-
нени състояния.

Дания съобщи за починал и за чо-
век в тежко състояние с мозъчен кръво-
излив след ваксиниране с “Астра Зе-
нека”. Франция пък обяви, че ще при-

лага ваксината само на хора над 55 г.,
тъй като всички случаи на тромбози
след нея са при по-млади хора.

Председателят на Еврокомисията
Урсула фон дер Лайен в събота за-
плаши, че ще блокира износа на вак-
сините на “АстраЗенека”, ако ЕС не
получи първи своите доставки.
“Спазвайте договора си с Европа,
преди да започнете да доставяте в
други страни,” каза тя.

Няколко шведски компании са го-
тови да произвеждат руската ваксина
“Спутник V”, пише РИА Новости, по-
зовавайки се на в.”Свенска дагблат”.
За целта те ще трябва да разширят на-
личните си производствени мощности.
Професорът и експерт по ваксини от
Каролинския институт Али Миразими
изрази увереност, че производството
на руската ваксина в Европа ще уско-
ри и улесни контрола върху качество-
то на препарата.

В понеделник шведският координа-

тор на ваксинационната кампания Ри-
чард Бергстрьом заяви, че страната може
да получи руската ваксина още през
юни. Италия изпраща експерти в заво-
дите, където се прави руската ваксина в
очакване ЕМА да даде разрешение за
използването й в ЕС, съобщи губерна-
торът на Лацио Никола Зингарети.

Германия включи България в списъ-
ка на страните с висок риск от КО-
ВИД-19. Пътуващите ще трябва да
имат отрицателен тест, за да се качат
на самолет или да влязат през су-
хопътните граници. Затягане на мер-
ките са в сила в Париж и в Полша.
Япония реши летните Олимпийски
игри в Токио да се проведат без чуж-
дестранна публика заради здравните
рискове.

Протести срещу КОВИД ограни-
ченията имаше в Германия, Нидерлан-
дия, Полша, Финландия, Австрия,
Швейцария, Сърбия, Полша, Франция
и в Канада. В Амстердам са задържани
58 души. Във Варшава са ранени два-
ма полицаи, а униформените са използ-
вали сила срещу демонстрантите.

Венецуелски завод за пълнене на газ е пострадал
при терористично нападение в петък. Това съобщи
министърът на петрола Тарек Ел-Аисами в “Туитър”.

“Бихме искали да съобщим на националната и
международната общност за нов терористичен акт
срещу нашата основна петролна компания, имам
предвид PDVSA”, обяви Ел-Аисами.

Атаката е извършена в Ел Техеро, щата Монагас,
като според властите е засегната инфраструктурата,
но няма информация за жертви и ранени. Според
министър Ел-Аисами нападението е било насочено
към участък от газопровода в Ел Техеро и е засег-
нала оперативния център, който служи като завод за
зареждане на газ. Започнало е възстановяване на
повредените части от съоръжението.

Петролната индустрия е главен източник на до-
ходи на южноамериканската държава. През януари
президентът Николас Мадуро обеща да ограничи мо-
нопола на PDVSA, като допусне отново междуна-
родни компании в страната.

Руски губернатор
арестуван за подкуп

Атака срещу енергиен
обект във Венецуела

Губернаторът на Пен-
зенска област в Русия
Иван Белозерцев беше
задържан по подозрение,
че е получил подкуп от
бизнесмен, съобщи ТАСС.

По информация на
прокуратурата през 2020
г. той е получил от Борис
Шпигел, съпругата му и
директора на фармацев-
тична компания над 31
млн. рубли (около 690
хил.лв.) Парите били да-
дени, за бъде предпочита-
на определена фирма при
даването на държавни
поръчки и договори за
контрол върху качество-
то, съхраняването и до-
ставката на лекарства, ме-

дицински изделия и лабо-
раторни реактиви за
здравните заведения в
региона.

Партийни източници
са потвърдили пред
ТАСС, че членството на
Белозерцев  партията
“Единна Русия” ще бъде
замразено, както се изи-
сква по устав. Ако той
бъде осъден, ще бъде и
изключен.

Задържан е и бизнес-
менът Борис Шпигел, кой-
то 9 месеца е плащал под-
купите- Борис Шпигел.

В Пензенска област,
която се намира югозапад-
но от Москва, живеят око-
ло 1,3 млн.души.
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СВЕТОВЕН ДЕН НА ВОДАТА. Отбелязва се с

цел привличане на вниманието
към проблемите на над 1 мили-
ард души по света, които ня-
мат достъп до чиста и безопас-
на питейна вода. Денят се че-
ства от 1993 г.

ПРАЗНИК НА ВЕЛИКО ТЪРНОВО. Чества се
по повод победата на цар Иван Асен
II над епирския деспот Теодор Ком-
нин край Клокотница на 9 март
1230 г. - в деня на църковния празник
Свети 40 мъченици (по стар стил).
Днес е празникът и на Угърчин. За
първи път името на населеното
място се споменава в османски доку-
мент от 1605 г. Обявен е за град през 1969 г.

1832 - УМИРА ЙОХАН ВОЛФ-
ГАНГ ФОН ГЬОТЕ, НЕМСКИ
ПОЕТ, ПИСАТЕЛ, ХУМАНИСТ,
ФИЛОСОФ (Р. 1749 Г.). Автор е
на “Фауст”, “Страданията на
младия Вертер” и др. Учен есте-
ственик - пише “Теория за цве-
товете”, “Метаморфозата на
растенията”, “Оптика” и др.

1879 - СОФИЯ Е ОБЯВЕНА ЗА СТОЛИЦА.
Предложението е на проф. Марин
Дринов, а депутатите от Учреди-
телното събрание единодушно го гла-
суват. София посреща избирането
си за главен град на Княжеството с
11 694 жители, две училища, 10 хана,
120 дюкяна и 3306 къщи. Гербът на
София е създаден по случай участието на България
в Световното изложение в Париж. На 29 март
1900 г. Софийското градско общинско управление
приема проекта на художника Харалампи Тачев, а
на 24 април с.г. той е утвърден с указ на княз
Фердинанд. През 1911 г. е добавен и девизът на
града - “Расте, но не старее”.

1879 - УЧРЕДИТЕЛНОТО СЪБРАНИЕ ОДОБ-
РЯВА ВИДА НА БЪЛГАРСКИЯ ГЕРБ. След крат-
ки дебати делегатите гласуват чл.
21 от Търновската конституция,
гласящ: “Българский държавен герб
е златен коронован лев на тъмно-
червено поле. Над полето княжес-
ка корона.” Точно описание на хе-
ралдическите елементи - корона, щит, мантия,
не е посочено.

1882 - ЗАПОЧВА ИЗГРАЖДАНЕТО НА БОРИ-
СОВАТА ГРАДИНА. Съветът
за градско общинско управле-
ние на София приема предло-
жението на тогавашния кмет
Иван Хаджиенов (1881-1883)
за създаването на разсадник за
производство на посадъчен материал в мест-
ността Табията. Швейцарецът Даниел Неф, ко-
муто е възложен проектът, засажда първите
цветя и дървета. От 1 януари 1895 г. паркът носи
името “Княз-Борисова градина”.

1909 - РАЖДА СЕ МИТА СТОЙЧЕВА, НАРОДНА
ПЕВИЦЯ (УМИРА 1976 Г.). Първите
й записи са през 1940 г. През 1954 г.
образува певческата група “Наша
песен” от известни народни
изпълнители с цел популяризиране на
музикалния фолклор. С нея изнася над
5000 концерта в България и зад гра-
ница. Това са първите посланици на
българската народна песен в чужбина.

1949 - ВЛИЗА В ПРОБНА ЕКСПЛОАТАЦИЯ
ДНЕШНАТА ТЕЦ “СОФИЯ”. По
онова време централата носи
името “Надежда” и е първата
ТЕЦ на Балканите. Изгражда-
нето й започва на 22 юни 1947
г. На 2 декември 1949 г. е пусната в редовна ек-
сплоатация с мощност 12 000 киловата.

Театро

Ястребовската рето-
рика на президента
Байдън намери своето
продължение в приказки-
те на излезлия от неле-
галност главен прокурор
Гешев и в гръмко разтръ-
бения от властта нов
“шпионски” скандал.
Шпиони, резиденти,
агентурни мрежи, арес-
тувани, гонитба с коли
из София - ще рече чо-
век, че някакви шестима

Велиана ХРИСТОВА

Невидимите жертви
От стр. 1

Борисов, Сачева,
спите ли спокойно?!
Давате ли си сметка
колко хора са като тях?
Или пак ще се измъкне-
те с ония 50 лева отго-
ре, за които трябва едва
ли не да ви целуват
ръка? Следите ли нови-
ните и статистиката за
самоубийствата от ми-
зерията, в която са на-
тикани хиляди самотни
и докарани до безизхо-
дица несретници, живе-

ещи извън всякакви
“програми” и “схеми”, с
които не спирате да се
хвалите? Известно ли
ви е, че по официални
данни на всеки час има
по един опит за само-
убийство, а на всеки 4
часа един български
гражданин окончателно
и безвъзвратно свършва
със себе си.

Явно дивият бългaр-
cки кaпитaлизъм нe cтaвa
зa мaлкa и бeднa cтрaнa
като нашата. Хoрaтa
умирaт oт нищeтa, дo-

кaтo самозабравили се
милиoнeрчeтa и оядени с
власт управници тънaт в
рaзкoш и дeмaгoгcтвaт.

А бедата е, че вече
се разрушава и онази
тъкан, с която мнозина
оцеляваха и все още се
опитват да оцеляват -
къса се връзката и по-
мощта от роднини, при-
ятели, съседи. Заради
изолацията и страха от
КОВИД-19 отчуждени-
ето взима връх, хората
рядко се виждат, някои
дори не се поздравя-

ват. Оскотяването е
повсеместно, защото
повечето се гънат в си-
ромашия и не виждат
хоризонт пред себе си,
камо ли да помагат на
други.

Това са ГЕРБ и тях-
ното управление. Пре-
върнаха България в гро-
бище, където живите да
завиждат на мъртвите.
Докато прекият винов-
ник за подобни трагедии
не спира да обикаля ту-
нели и магистрали и да
дебелее.

Ей, пОсмали...

Докато чакаме колап-
са с КОВИД-19 и смята-
ме поредните черни ре-
корди, Бойко Борисов
казал как за 16 месеца ще
произведем стотици ми-
лиони ваксини и ще спа-
сим стотици милиони
животи. И пак сме преди
всички - български модел,
знаете! Говорил тез неща
в завода на Домусчиеви
в Разград.

Той сериозно ли?
Вярно, че преди избори
и след риболов най-мно-
го се лъже, ама... Да оти-
де не къде да е, а в завода
на Домусчиеви, и да
“ма’а”, както казват пер-
ничани, е прекалено.

Какви милиони вакси-
ни ще произвеждат в Раз-
град не знаем. И Бори-
сов едва ли знае. Българ-
ски? Дето още ги няма.
И дето са далеч от изпи-
тания, камо ли от одоб-
рение от Европейската
агенция по лекарствата
(ЕМА). Щото, както каз-
ва тази власт, ние неодо-
брени от ЕМА ваксини -
като руската и китайска-
та например - не “ядем”.
А, Европа ще ни даде,
така ли? Тук, дето чуж-
дите инвеститори бягат
като дявол от тамян.
Той наистина ли сери-

озно говори тез работи?
Сигурно много му се
смеят в Брюксел. Както
му се смяха през април
2020-а. Тогава, след за-
седание на Европейския
съвет, хвърли всички в
тъча, като обясни как
веднага “ще почнем да
произвеждаме хлорхи-
нина” и изрече: “Осигу-
ряваме конюшни, коне,
за да може да се джурка
и да се прави ваксината
след това”. Туш!

Не знам, не знам...
Какво ли има предвид с
тези коне преди, а сега -
с милиони ваксини?
Преди дни Министерст-
вото на икономиката
съобщило, че компания-
та за производство на
лекарства за ветеринар-
ната медицина “Биовет”,
която е собственост на
братя Домусчиеви, ще

строи нов завод в Раз-
град за 400 милиона
лева...

А в началото на ми-
налата седмица Веселин
Марешки предизборно се
обяви за производство в
България на ваксини сре-
щу коронавируса по тех-
нология на патентовани
чужди образци. Познай-
те в кои аптеки може би
ще се продават...

Избори бе, хора! Ста-
на страшно. Борисов
обеща завод за ваксини
до няколко месеца. Кой-
то има заводи за ваксини
е номер едно, рече той.
Марешки май се кани да
ги продава. Може ли, не
може ли... За Борисов
няма значение. Той така
си говори. Щип от тук,
щип от там... Патология-
та му край няма. Ей,
пОсмали...

Ина МИХАЙЛОВА

са посегнали на супер-
тайните на НАТО, кон-
центрирани в България.
Американските бази у
нас са всеизвестни, ар-
мията ни едва крета с
кадрови недобор и ста-
ро въоръжение, самоле-
ти вече нямаме, Ф-16 ще
дойдат след три години,
военен флот - йок. Как-
во точно може да се из-
дава на руснаците, че да
застрашава и национал-
ната ни сигурност, не е
ясно. Дано все пак ни
кажат нещо, понеже и
предишните “шпиони”
русофили не се разбра
какво са направили... А
шпиони на други страни
няма ли за хващане?
Знае се от световните
архиви, че шпионските
дела остават секретни с
десетилетия, а тук е го-
ворилня та дрънка!

Ясно е обаче, че

кръгът “Борисов” има
интерес дни преди избо-
рите да се гърбосложи
на Големия брат - дали
щото се разбра, че аме-
риканците май са по-
дружки с Цецо, та и
Бойко да дръпне малко
от чергичката, все едно.
Пък и българите да по-
забравят ония кюлчета и
пачки в чекмедженцето,
ония записи, които за
Гешев не съществуват.
Прокурорско Му вели-
чие хич не ги и разслед-
ва, камо ли пък гръмко.
Шашнаха ни с хващане-
то на едни милиони фал-
шиви долари, които се
оказаха сватбен рекви-
зит! Театро да се играе.

Само че театрото
може да има и лоши по-
следици. Борисов тутак-
си обяви, че пак ще го-
ним руски дипломати, а
посолството на САЩ го

приветства. “Америка за
България” може да ра-
зясни що е сигурност в
училищата ни, където
трайно се е настанила.
Руснаците пък рекоха, че
цялата работа е спеку-
лация и че реципрочно
ще гонят наши от Моск-
ва. И кой има полза от
всичкото това? Мирни-
ят ни живот, икономика-
та и сигурността ни ли
укрепват, външната ни
политика ли, или отново
сме на топа на устата на
световното геополитиче-
ско противоборство? Би
трябвало отдавна да сме
научили, че пълзенето и
присламчването ни към
този или онзи голям иг-
рач винаги свършва зле
за нас. Само взаимнопо-
лезните мирни отноше-
ния с всички носят си-
гурност. И достойнство,
впрочем.



 Г-жо Емилова, какви
ще са вашите каузи като
народен представител от
Силистренска област?

- БСП влиза в кампани-
ята с ясното намерение, че
статуквото, докарало целия
български народ и особено
нашия край до крайна раз-
руха и обезлюдяване,
трябва да остане в минало-
то. Силистренци и хората
в областта заслужават си-
гурност в бъдещето си - ра-
бота, доходи и най-важно-
то - децата им да остават
да живеят в родния край.
Най-много от всичко хора-
та се дразнят, когато опре-
делени политически сили
ги притискат и им обясня-
ват как трябва да гласуват
на предстоящите избори.
Управлението сведе не
само свободата на слово-
то, но и политическия плу-
рализъм, до нулата.

В област Силистра през
последните 12 години не мо-
жеш да намериш работа
нито в общинската админи-
страция, нито в бизнеса, ако
не си член на ГЕРБ. Това
превърна хората тук в кре-
постни на няколко местни
велможи, които се разпо-
реждат с техните съдби
така, както им е угодно. По
местните медии трудно про-
биват мнения, които проти-
воречат на официалната по-
литика на ГЕРБ. Това е ста-
тукво, което противоречи
на демократичните принци-
пи на управление и ние от
БСП сме амбицирани да
променим управлението на
държавата и в частност - в
нашата област, с полза и
грижа за хората.

 Какви са основните
проблеми пред жителите
на региона и как могат да
бъдат решени те?

- Основният проблем е
обезлюдяването на област-
та и застаряването на на-
селението. За последното
десетилетие жителите в
областта са намалели с 2/
3, което е демографска ка-
тастрофа. Поради свиване-
то на икономиката в райо-
на и закриването на биз-
неси, хората остават без
работа и тръгват по голе-
мите градове у нас или в
чужбина да търсят работа.
И в тази ситуация управ-
ляващите от ГЕРБ не са

на държавността, подобря-
ване на условията на труд и
живот за хората, с особен
акцент в политиките за мла-
дите и семействата с деца.
БСП е готова веднага да

преизчисли пенсиите -
нещо, което досега им бе от-
казвано, а вместо по-спра-
ведливи доходи, им бяха
подхвърляни смешни суми
като предизборни бонуси, с

които трудно биха си купу-
вали и лекарствата. С бю-
летината на БСП хората ще
открият пътя за едно ново,
по-добро бъдеще. С бюле-
тина №4 силистренци и
хората от областта ще счу-
пят статуквото и ще откри-
ят пътя към по-ефективно
използване на естествените
ресурси на красивия погра-
ничен регион.

 Представете листа-
та на кандидатите на
левицата за народни
представители. Защо ва-
шите съграждани трябва
да ги подкрепят?

- Листата на БСП се
състои от хора, чиято сред-
на възраст е 38 години. В
нея има опитни професио-
налисти, които познават
проблемите в региона по-
добре от всеки друг и могат
да претворят в практиката
предизборната платформа
на БСП. С нашата бюлетина
силистренци могат да избе-
рат млади и активни хора, с
неопетнена репутация. Те
самоотвержено ще се борят
срещу статуквото, което
смаза социално, икономиче-
ски и демографски Силист-
ра и областта.

 Готова ли е БСП да
управлява? Защо ГЕРБ
трябва да си ходят от
властта?

- Не остана човек в
държавата, който да се
съмнява в готовността на
БСП да върне обратно
държавността в ръцете на
народа, да счупи статукво-
то от корупция, пладнешки
грабежи на държавния бю-
джет и лобизъм. Дори Бо-
рисов и ГЕРБ не се съмня-
ват вече, че ще се наложи
да отговарят пред закона за
всички нарушения на зако-
ните в държавата.

БСП ще обърне особено
внимание на демографската
криза и икономиката. Ще
разшири достъпа до еврос-
редствата за малкия и сред-
ния бизнес. Ще сложи край
на здравния и образовател-
ния хаос, в които ни потопи-
ха Борисов и министрите
му. Със сигурност след 4
април за млади и стари ще
настъпи ново време, в което
хората ще намират по-лесно
работа по родните си места
и повече причини да се
връщат и да остават в Бълга-
рия. Нашата амбиция е да на-
правим България градина и
със сигурност ще успеем. За-
щото имаме хората, имаме
план, имаме и решение.

ВЯРА ЕМИЛОВА:

Силистренци заслужават
сигурност в бъдещето
БСП ще сложи край на хаоса в държавата, категорична
е водачката на листата на „БСП за България” в Силистра

ВЯРА ЕМИЛОВА е родена в Силистра. Завършила е
Икономическия техникум в града. Има бакалавърска
степен по педагогика и е дипломиран магистър по
психология във ВТУ “Св. Св. Кирил и Методий”.
Била е заместник областен управител на Силистра
с ресор “Регионална политика, социални и хумани-
тарни дейности”. Член е на БСП от 2005 г. Била е
председател на Общинския и на Областния съвет
на БСП в Силистра. Член е на НС и на ИБ на БСП
и е негов секретар по общи дейности. Управител е
на БСТВ. Владее английски и руски език.

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

предприели абсолютно
нищо, за да подобрят ико-
номическите условия, да
привлекат инвестиции.

 Как Дунавската
стратегия за развитието
на районите около река
Дунав ще решат демограф-
ските и икономическите
проблеми на силистренци?

- Проектът обединява 14
държави, разположени по
течението на река Дунав. На
територията живеят над 112
милиона души - една пета от
населението на Европейския
съюз. Стратегията включва
девет държави - членки на
ЕС, както и пет държави
извън съюза, но разположе-
ни по поречието на Дунав.

Дунавската стратегия е
факт от 15 години, а Бълга-
рия е подписала документа.
За съжаление, за 15 години
няма осъществен нито един
проект, няма нито една
инициатива, която да се
отнася за Дунавския край у
нас. Липса на предприемчи-
вост? Или просто типичен
български мързел, който
мори, но не убива? Или
просто при толкова много
партньори е трудно да се
взимат подкупи?

А тази стратегия има ог-
ромен потенциал, особено
за региона на Силистра,
където е спряна дори фери-
ботната линия, а пристани-
щето отдавна не функцио-
нира. По Дунавската стра-
тегия България може да кан-
дидатства с проекти по ев-
ропрограмите за развитие
на пограничните райони.

Каквато и да е била при-
чината, време е Дунавската
стратегия да бъде разрабо-
тена. В името на България и
на хората, които живеят
край великата река. В името
на благополучието на всич-
ки българи.

 Какви са вашите по-
слания към избирателите?

- На 4 април България
избира своето бъдеще. БСП
остава единствената партия,
която участва в изборите с
ясна платформа и с ясна
стратегия за възстановяване

Ñ áþëåòèíà ¹4 õîðàòà îò îáëàñòòà
ùå ñ÷óïÿò ñòàòóêâîòî è ùå îòêðèÿò ïúòÿ
êúì ïî-åôåêòèâíî èçïîëçâàíå íà åñòåñòâåíèòå
ðåñóðñè íà êðàñèâèÿ ïîãðàíè÷åí ðåãèîí
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Необходима е повече държавна
подкрепа за туризма
Трябва да преодолеем разделението и браншът да е единен в отстояване на интересите си

Христо ПРОДАНОВ, водач
на листата на “БСП за България”
в 24-ти МИР-София

Когато разсъждаваме за туризма, ви-
наги ми прави впечатление разединение-
то в туристическия бранш. Много е важ-
но туристическият бранш да бъде еди-
нен. Към този момент в туризма в Бълга-
рия има над 240 браншови организации
и браншът няма единна позиция по мно-
го от въпросите, които го засягат. Досе-
гашните министри на туризма в управле-
нието на ГЕРБ се възползваха от това
разделение на бранша, прокарваха свои-
те политики, които бяха в интерес на
определени лобита, и поради тази причи-
на българският туризъм не се развива.

За доброто управление на един сек-
тор е необходимо държавата и предста-
вителите на бранша да говорят в един
глас и заедно да търсят и да намират
решенията на проблемите. Това е причи-

ната, поради която смятам, че първата
задача на бъдещия министър на туризма
е да обедини тези над 240 браншови
организации в единна Национална тури-
стическа конфедерация.

Проблемите в инфраструктурата на
сектора са огромни. Позицията на сегаш-
ния екип на Министерството на туризма
е, че туризмът е изцяло частен сектор и
държавата не бива да се намесва.

Защо един турист предприема пъту-
ване? За да посети местна културна забе-
лежителност, музей, съкровищница, да
използва минералната вода за лечение и
за спа процедури, да посети плаж или
пещера. Всички тези изброени атракции,
заради които хората предприемат тури-
стическото си пътуване, са

публична държавна
собственост

И няма как, ако държавата не
поддържа регистър, инфраструктурата и
доброто състояние на тези обекти, да
очаква прилив на туристи, които да посе-
щават хотелите, местата за настаняване,
браншът да получава по-високи доходи и
съответно да плаща повече на хазната.
Нещата са свързани и държавата има
централна роля в туристическия сектор -
така е навсякъде по света.

Нужните средства, за да се търсят
решения на тези проблеми, могат есте-
ствено да се заделят от държавния бю-
джет. От създаването си Министерство-

то на туризма е с най-ниския бюджет от
всички министерства - 20 милиона лева
годишно, от които половината - собст-
вен приход. В същото време туристиче-
ската индустрия в България генерира
между 11 и 13% от БВП на страната.
Ето защо смятам, че държавата е
длъжник на сектора.

Трябва ни изцяло нов Закон за туриз-
ма. Сега действащият е неясен, променян
е многократно и всички промени бяха
свързани с амбицията на министрите на
туризма да контролират колкото е
възможно повече сектора. Имаме нужда
от кратък и ясен Закон за туризма, а
всички подробности - категоризации,
сертифициране и т.н., могат да бъдат
регламентирани в наредби, за да не се
налага законът да се променя постоянно.

Към момента стратегията на Минис-
терството на туризма е участие в 5-6
туристически изложения годишно и до-
там се изчерпват рекламните идеи.
Допълнително трябва да се положат уси-
лия за дигиталната реклама на туризма и
по-тясното

сътрудничество с водещите
чужди туроператори

които организират основните пакети
и чартъри за България.

Общините, които разполагат с ту-
ристически атракции, а в България те
са много, трябва да насочат усилията
си към поддръжката на инфраструк-

турата, водеща до тези туристически
обекти, защото това ще доведе и до
подобряване на местната икономика.

Задължително трябва да се намалят
таксите за издаване на визи за руски
туристи. В момента на територията на
Руската федерация има създадени 60
точки, в които човек може да подаде
заявление за виза и да я получи за една
седмица, но цената, която се плаща за
тази виза, е три пъти по-висока от тази,
която се плаща от руските туристи за
конкурентни съседни на България де-
стинации.

За да сме конкурентоспособни,
трябва да се увеличат още точките за
заявка за издаване на виза и цената й
да е равна на разхода за нейното изда-
ване, защото интересът на държавата
е в България да дойдат колкото е
възможно повече руски туристи.

Добра идея е да има икономически
стимули или данъчни облекчения за
високо качество на предлаганите ту-
ристически услуги. Санкциите също
имат място. Привърженик съм на сти-
мулите, защото те са основна предпо-
ставка за развитието и обезпечаване-
то на бранша - както кадрово, така и
ресурсно, което е предпоставка за ви-
соко качество на туристическия про-
дукт. Но добре знаем, че има хора,
които винаги се опитват да избягат от
правилата, и за такива е необходимо
да има санкции.

Юри МИХАЛКОВ

ГЕРБ отиват на избори с мутрашки берекет

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Понеже още не е довърши-
ла България, партия ГЕРБ е
убедена, че е заслужила да спе-
чели парламентарните избори
на 4 април. Я колко още рабо-
та има за довършване в това
отношение!

Да вземем водача й. До 2027
г в страната ни ще влязат меж-
ду 20 и 50 млрд. евро и не ми
се мисли колко къртовски ще
трябва да бъхти клетият, дока-
то намери шкафчета, в които да
подреди пачките. Мозъкът на
главния му прокурор сигурно
ще се покрие с мазоли от казу-
истика, за да оневини тъпчене-
то на шкафчетата. Двамата ще
трябва бащински да се погри-
жат с част от тия милиарди да
зарадват ударниците на мафи-
отския и олигархичен труд. Или
да ги уредят с бизнес, заграбен
от успешен конкурент. И
къртовски да проспиват съби-
рането на данъци и такси от
любимците.

Отделно водачът ще има да
кръстосва с джипа надлъж и
шир. Човекът се е посветил на
мисията колко праведен и наро-
ден може да бъде разбойничес-
кият капитализъм. Нищо чудно
да не му остане време да слезе
от джипа. Направо ще се изкри-
ви от работа по напояване на
мозъци с менте внушения.

Не се и съмнявайте, че уда-
рен труд ще кипи за ремонта на
новопостроените магистрали.
Ако трябва, при ГЕРБ ще се
работи извънредно, само и само
пътищата да се правят хем по-

бавно, хем по-скъпо, хем по-
некачествено. Че и по-опасно,
защото в нейните редици се
трудят пламенно да не обезо-
пасят както трябва свлачищата.

Може да очакваме, че герба-
джиите всеотдайно ще нехайст-
ват за ръждясалата водопровод-
на система на държавата. Здра-
вата ще работят и за безхабери-
ето в кои ли не сфери. В законо-
дателството са натрупали богат
опит в подмяна на законите чрез
преходни и заключителни раз-
поредби. Като нищо може да ги
огрее музата да подменят и ос-

новния закон така.
Или да вземем епидемията.

Вече стана ясно колко отдаде-
но управляващите са бездейст-
вали и пропилявали КОВИД-
ваксините. Бойко ни ги е ико-
номисал бойко, не може да му
се отрече, че се е потрудил да
се заразяваме и мрем повече.
Пот ще се лее и при хаоса с
мерките. Сектори, градове, че и
цялата държава ту ще се затва-
рят, ту ще се отварят. Животът
направо ще мине на аритмия от
постоянната смяна на ритъма.

Да вземем и някои базови
фактори. Цяло десетилетие ГЕРБ
отдадено се трудиха за обедня-
ването на мнозина и забогатява-
нето на малцина. В ЕС косвени-
те данъци, плащани най-вече от
бедните и средните слоеве, са
само 35% от данъчното бреме.
При гербаджиите обаче тези
данъци са цели 52%. Тия слоеве
да не хвърчат в облаците, че да
се спасят от мутренския капи-
тализъм?! В ЕС преките данъци
(за имотните лица) варират от
34 до 50 на сто. У нас обаче
ГЕРБ къртовски се трудят пре-
ките данъци за богаташите да не
прескочат 19-те процента, камо
ли и да хвръкнат по-нагоре. В
ЕС отдавна са разлюбили плос-
кия данък, у нас ГЕРБ го бето-
нираха.

В Европа пациентите допла-
щат между 15 и 30% за лече-
ние. У нас, понеже българинът
и без това е беден, гербаджии-

те му изпразват джоба с още
51% доплащане. На глава от на-
селението Европа брои от 2000
до 8000 евро за здраве, докато
ГЕРБ се стискат само за 400
долара на човек.

Не може да се отрече колко
ударно тази партия е обогатя-
вала нищетата. И на немалко
българи не им остава друго,
освен да се лекуват със знахар-
ства от миналия век.

А сега някой да обвини
премиера, че само козирува на
Брюксел и не смее да направи
поне крачка към суверенитет.
Не се ли вижда с колко много
суверенитети гербаджийската
партия е зарязала в мизерия
милиони българи, а е напълни-
ла джобовете на 8000 сънарод-
ници. Водачът и обкръжение-
то му до дупка са гонили
пълния суверенитет на мутрен-
ския модел.

И накрая - вижте какъв бе-
рекет събраха баш преди избо-
рите: една трета бедни българи
и 40-процентен коефициент на
Джини за неравенството. В ЕС
единици са държавите с толко-
ва солиден коефициент, там той
е срамните за ултралибералния
ни джихадизъм 25%. С каква
солидна преднина гербаджиите
са изпреварили Европа! Тия две
постижения партията с чиста
съвест може да ги закичи на
ревера си като медали на мут-
ренския капитализъм и мафиот-
ската демокрация.

С тях ще кресне “Юруш на
бюлетините!” и какво ли ще
остане от и без това обрулена-
та България?
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Избори в Нидерландия,
поуки за България
Най-важната партия бе Коронавирусът

Мирослав ПОПОВ

Марк Рюте отива на работа

Дясно-либералната Партия на сво-
бодата и демокрацията (ПСД, VVD)
на премиера Марк Рюте отново се
класира на първо място в парламен-
тарните избори в Нидерландия, но не
успя да получи мнозинство. И досега
го нямаше. От десетилетия страната
се управлява от коалиции. От почти
половин век няма партия с абсолютно
парламентарно мнозинство. Досегаш-
ното правителство бе сформирано 250
дни след предните избори. Никой не
ги обвини, че са “затънали в пазарлъ-
ци”. Нидерландците знаят как да се
договарят, защото на партийните плат-
форми се гледа много сериозно.

Социал-либералната проевропей-
ска “D66”, която управлява заедно с
Рюте от 2017 г., изненадващо се кла-
сира на второ място, изтласквайки
Партията на свободата на Герт Вел-
дерс. Антиимигрантската партия оста-
на на трето място. Новата правителст-
вена коалиция се очаква да е трипар-
тийна, дори четворна.

Главното е друго. На тези избори в
Нидерландия най-важната партия бе
Коронавирусът. Той стабилизира до-
верието към премиера Марк Рюте.

Одеснява ли Страната
на лалетата?

 За чуждестранните наблюдатели
позициите на всички партии, включи-
телно и на управляващата ПСД, някак
са се “изместили вляво”. Обективната
преценка е, че така трите партии, ко-
ито се възприемат като “леви”, са елек-
торално и дори концептуално оголе-
ни. Нидерландското “ляво” е твърде
различно от балканските му аналози.

Очаквам, че сега дискретно ще бъде
изоставен т.нар. центристки консен-
сус, утвърждаван през последния
четвърт век. Наричал съм го шеговито
“центро-центризъм” - пред вас, зад вас,
но винаги на власт. Вместо него, ще се
наложи широк тематичен консенсус по
конкретни въпроси като дефицита,
широкообхватно законодателство в
областта на климата, по-тясно сътруд-
ничество в областта на отбраната в
Европа, по-голямо участие на прави-
телството в жилищното строителство
и повишаване на корпоративния данък.

Нидерландският политически и со-
циален модел не е лесен за разбиране
от днешното българско общество. Не-
говият протестантски фундамент е, че
като се печели добре, това е начин да
се служи на Бога. Бъдете усърдни не в
молитвите, колкото в печеленето.

Политическите документи се пишат
с голяма отговорност. Днешните леви
хора в Нидерландия се възмущават
искрено от безчувствеността на адми-
нистрацията, която се е престарала да

изисква обратно надплатените детски
надбавки на няколко десетки хиляди.
Част от тях - граждани на Румъния и
България. Дори преценено от София,
бе скандално данъчните органи да об-
винят около 26 000 родители в измами
и да ги принудят да връщат в бюджета
десетки хиляди законно получени евро.
Много от тези хора изпаднаха в се-
мейна финансова криза. Заради скан-
дала, породен от социалната безчувст-
веност на администрацията, премиерът
Марк Рюте подаде оставка. Така се
стигна до предсрочните избори.

Докога ще управлява Рюте?

Партията на Рюте е единствената
голяма партия, която има широка база
за подкрепа сред всички възрастови
групи, образователни равнища и във
всички региони. Пословична е неговата
идеологическа гъвкавост - Рюте е уп-
равлявал с център-ляво, с център-дясно
и с подкрепата на крайнодесните. С
тази платформа ще остане на власт поне
още един мандат. Трети премиерски
мандат премиерът Рюте отива на рабо-
та с велосипед и продължава да живее
в апартамента, от който тръгна към
властта. Внушението за прозрачност и
почтеност е безспорно. Нидерландски-
те избиратели са свикнали с Марк Рюте,
когото оценяват като “надежден”.

Какво стана
с крайно десните

(антиевропейците и ксенофобите)? От
началото на хилядолетието етно-рели-
гиозните проблеми заемат ключово
място в живота на нидерландското
общество. Фокусът е върху едномили-
онното мюсюлманско малцинство -
имигранти, предимно от Турция, Ма-
роко и Индонезия. През 2002 г. про-
фесорът по социология Пим Фортаун
обяви, че страната е “препълнена”. Т.е.
“Стига мигранти”. Бе убит от “зелен”

активист, защитник на животните.
Шегаджията кинорежисьор Тео ван Гог
бе първо застрелян и после заклан от
радикален ислямист, защото бе създал
кратък, неуважителен за исляма, филм.
После процесът срещу убиеца Моха-
мед Буйери стана “пилотен” за Евро-
па. На него се чу сакралната деклара-
ция “И баща ми да каже нещо срещу
Пророка, и на него ще му прережа
гърлото”. Нидерландците осъзнаха
силата на фанатизма по своите улици.

На отминалите избори се случи
нещо не съвсем неочаквано. Изглежда
се променя духовният климат в страна-
та. Днес вече с лека досада се говори за
отминалите истерии по повод крайно-
десните заплахи. Има известна умора
от антиимигрантските и антиислямски-
те партии. Върволица от крайнодесни
партии дойдоха и си отидоха от поли-
тическата сцена. Герт Вилдерс и него-
вата Партия на свободата е в парла-
мента от 15 години. Петнадесет години
той говори от името на нидерландския
антиислямизъм. Слушат го, но общест-
вото свикна с дисидентските му пози-
ции. Понякога е скандален, друг път -
рационален. Едно от последните му
хрумвания е да се лишат хората с двой-
но гражданство от правото им да гла-
суват. Никоя друга голяма партия дори
не би се присъединила към Вилдерс в
коалиция, още по-малко да го направи
премиер. Антиислямизмът не кара зи-
мен сън, просто леко придремва. Ще се
събуди при първия инцидент, който е
неизбежен.

Основните партии - християндемо-
кратите, “D66”, лейбъристите, които
членуват в ПЕС, и дори социалистите,
донякъде овладяха проблемите около
исляма, миграцията и радикализма, като
наложиха по-строги политики за имиг-
рация и интеграция. Това обърква
повърхностните политически коректни
наблюдатели. Всъщност сериозните
проблеми не са изговорени. Ултрагло-
балистите внушават, че много от тези

хора все още са обсебени от вчерашния
филм - заплахата от крайно десните.

Поне в Нидерландия пандемията
някак избута всички партии вляво.
Само че от това пострадаха именно
левите партии, пропуснали момента,
когато можеха да развият алтернатив-
ните си позиции.

Новият консенсус

Постигнат е широк консенсус от-
носно публичните разходи и дефици-
та, мащабното законодателство в об-
ластта на климата, по-голямо участие
на правителството в жилищното стро-
ителство и по-високите данъци. И най-
важното - “символ-веруюто на Брюк-
сел” - таванът на ЕС за дефицита от
3% от БВП - манията на кризата в
еврозоната, с лекота бе изоставен.

Безспорно е, че следващото прави-
телство ще трябва да направи много,
за да намали недостига на жилища в
Нидерландия, който се изчислява на
около 300 000.

Енергетиката е един от най-важни-
те въпроси в парламентарните избори.
Партиите в дясно от центъра следват
традиционно по-екологично съзнател-
ните Зелени и социално-либерални
“D66” в стремежа си да се придържат
към Парижкото споразумение за кли-
мата от 2015 г. Но има различия.
Въпреки че има консенсус по някои
въпроси като биомасата и природния
газ, ядрената енергия и вятърните мел-
ници са спорни за част от обществото.

Безпомощните левици

Нидерландските левици - две спо-
ред мен, три по Брюкселската номен-
клатура (и Зелените), налагат въпроса
за Левицата в едно консуматорско, но
трудово общество. Много работим,
много печелим, много харчим. С какво
не сте съгласни?

На мартенските избори ситуирани-
те в ляво от центъра партии постигна-
ха най-лошия си изборен резултат за
последните няколко десетилетия. Де-
сен либерал пита язвително: “В стра-
на, която поставя световен рекорд с
26 години непрекъснат икономически
растеж и с една от най кратките ра-
ботни седмици, кой се нуждае от ня-
какви идеали?”. Има разни форми на
социалнополитическия цинизъм. Ци-
низмът на консуматорското общество
също може да е отблъскващ... Не сте
сами на този свят.

Не само нидерландската левица, но
западноевропейската левица като цяло
не съумя да се ориентира в съвремен-
ните проблеми на миграцията, ксено-
фобията и ислямизма. Десницата игра
по-умно. Тя застана отговорно на стра-
ната на антиимигрантското право и
дори демонстрира някаква лека “Брюк-
селска резервираност”, воювайки сре-
щу антиевропейците. Така на голямата
европейска сцена бяха изведени пар-
тии като “Алтернатива за Германия” и
“Вокс” в Испания. Европейските леви
не разбраха, че защитата на национал-
ната държава е висша ценност. Мина-
лата есен Герт Велдерс се идентифици-
ра с карикатура, осмиваща Реджеп Ер-
доган. Турският лидер се възмути и
обяви, че дава Велдерс под съд. Марк
Рюте защити сънародника си и обясни
на турския президент, че не разбира
въпроси като този за свободата на из-
разяване - нещо свято в Нидерландия.
Реши няколко проблема - солидаризира
се с либералните антиислямисти и под-
крепи “туркоскептиците” в ЕС и де-
монстрира модерен патриотизъм.

Нидерландия остава на своя луксо-
зен кръстопът - да продължи по досе-
гашния начин, да не се вглежда в случ-
ващото се в нашия свят, умерените
политици да продължават да не успя-
ват да видят реалните проблеми, а на
реалистично мислещите да не се дава
вяра, но народът да живее доста добре.

А нидерландската левица да се гот-
ви за своята “перестройка”...
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Проф. д-р САВА ДИМИТРОВ е
завършил НМА “Проф. Панчо Влади-
геров” и е специализирал в Париж.
Дипломиран експерт е към фирмата
за кларинети “H. Selmer & Cie” (Па-
риж). Преподава кларинет и методи-
ка на преподаването по дървени ду-
хови инструменти в НМА и в НМУ.
Редовен гост-професор е в департа-
мента по музика към Скопския уни-
верситет. Има диплом за педагогиче-
ски постижения от МОНМ. Участва
като член на жури на български и
международни конкурси. Концерти-
рал е в много състави като солист и
първи кларинетист, участвал е в тур-
нета в чужбина. Създава кларинетен
квартет, с който изнася концерти в
България и Германия. Имал е само-
стоятелни рецитали у нас и в други
страни, както и записи като солист
и с камерни формации в БНТ и БНР.
Репертоарът му включва произведе-
ния от всички епохи и стилове. Автор
е на книгите “Българската кларинет-
на школа” и “Пътят на кларинетис-
та”. Съставил е и е издал три сбор-
ника с избрани и анализирани етюди
за кларинет, написани от неговия
дядо проф. Сава Димитров. Бил е
декан на Инструменталния факул-
тет, а от октомври 2020 г. е ректор
на НМА.

 Професор Димитров, станах-
те ректор в момент, в който
трябваше да започне подготовка-
та за честването на 100-годишни-
ната на академията и в година,
белязана от световната пандемия
от КОВИД. Как се почувствахте в
условията на тези събития?

- Едното чувствам като дълг, а дру-
гото - като просто неудобство. Дълг
да отбележим по възможно най-до-
стойния и най-паметен начин 100-го-
дишнината на академията. И неудоб-
ство от това, че не всяко от събити-
ята може би ще успеем да реализира-
ме на живо. Надявам се, живея с пред-
ставата, че ще го направим. Но ако се
наложи, ще използваме алтернативи-
те, които са вече добре познати:
стрийминг за определени събития и
концерти, други ще пренесем във
времето, спрямо прогнозирането на
датите, които в този момент имаме.

 Какви са основните неща, ко-
ито си поставихте за цел да реа-
лизирате като ректор и кои от
тях вече са факт?

- Много ми се иска да реализи-
рам обновяването на цялата матери-
ална база на академията - да се пови-

Валери Йорданов гостува
в предаването
„В близък план”

Eдин от най-ярките съвремен-
ни български актьори - Валери
Йорданов, ще гостува в предаване-
то “В близък план” на 22 март от
21.30 ч. по БНТ 2. Зрителите ще
си припомнят ролите му в театъра
и на екрана, а той ще разкаже повече
за една от най-запомнящите му се
роли - на Бръчков от спектакъла и
телевизионния сериал “Хъшове”.

Група „Субдибула”
подготвя юбилеен албум

През 2020 г., по случай 35-годиш-
ния си юбилей, “Субдибула” се съби-
ра отново и музикантите решават
да започнат работа върху материал
за албум, но ситуацията около пан-
демията забавя осъществяването
му. Те успяват да запишат първите
четири песни в края на миналата и
началото на тази година (с помощ-
та на НФ “Култура”). В записите,
освен основните членове на групата
Венци Дреников (клавишни, вокал),
Петър Чухов (китара), Момчил
Момчилов (китара) и Божидар Трен-
ков (барабани), участват Младен
Несторов (бас, познат като член на
“Сленг”), Ели Раданова и Йорданка
Илова (бек вокали). За пилотна песен
избират “Деликатно мълчание”, на
която снимат и видеоклип. Музика-
та и текстът са на Венци Дреников,
а аранжиментът - на групата. За-
писът е осъществен в Toxity Studio
(Борис Бончев) и “Пиротска 92”
(Галин Динев), смесването е дело на
Момчил Борисов, а мастерирането -
на Ангел Пенчев (Студио “Дръмша”).
Концепцията и режисурата на ви-
деото са на Венци Дреников, опера-
тор е Стоян Гребенаров, монтаж -
Божидар Тренков и Венци Дреников.

СНИМКА БНТ

СНИМКА ТМПЦ-ВАРНА

Ученичката Петя Стоянова
от VIа клас на ОУ “Стоян
Михайловски” във Варна изработи
макет на сградата на Варненския
театър. Тя ще го представи и
подари в деня, когато театърът
ще чества своя 100-годишен юбилей

ПРОФ. САВА ДИМИТРОВ:

Наш дълг е достойно
да отбележим
вековния юбилей
Националната музикална академия предлага не само качествено
образование, но и отлични условия за обучение и развитие на
талантите, казва ректорът на НМА

Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

ши не просто качеството й, а и усло-
вията, в които нашите студенти ра-
ботят, с най-съвременните инстру-
менти и технологии. Както знаете,
преди няколко години академията
спечели проект за обновяването на
новата сграда. Там успяхме да при-
бавим към нашия актив от инстру-
ментариум 18 нови пиана, нова тех-
ника за поп и джаз катедрата. Надя-
вам се чрез различни проекти и про-
грами да успеем така да направим и
с нашата стара, основна сграда. Ис-
кам да подобрим качеството на пред-
ставителната ни сцена, като я обо-
рудваме със съвременно осветление
и озвучаване. Вече сме реализирали
един проект, благодарение на Мини-
стерството на образованието и ми-
нистър Вълчев. За миналата година
ни предоставиха средства, с които в
момента обновяваме нашето аудио-
и видеостудио. Така че ще разпола-
гаме с най-съвременната и модерна
техника. Това ще бъде предпоставка
нашата сцена да се превърне в жела-
но място за осъществяване на раз-
лични записи и форми на комуника-
ция, включително през стрийминг,
чрез собствена платформа на акаде-
мията.

 Ще можете да използвате
тази техника не само за учебни
цели, но и за поръчки от външни
клиенти, които желаят качест-
вени записи. Това ще осигури и
допълнителни приходи на акаде-
мията.

- Разбира се, това е основният
смисъл на реализирането на подобен
проект. Както знаете, университети-
те са напълно автономни. Държава-
та, в случаите, в които помага, го
прави с добро сърце. Нашата акаде-
мия винаги се е радвала на добър
отклик от страна на ръководствата
на държавата, на нашия принципал -
министъра на образованието. Но ние
сме много интересен университет -
на финала съдаваме света на хората,
които се занимават с изкуство, с кул-
тура. Имаме изключително добри
контакти с Министерството на кул-
турата и министър Банов, които от-

кликват на всеки наш проект, свързан
с представяне на културен продукт.
Подобно партньорство е много важ-
но, защото знаете, че средните учи-
лища по изкуствата са в полезрение-
то на МК. Връзката между академи-
ята и музикалните училища е много
важна. Колкото по-качествено е това,
което “произвеждат” те, толкова по-
лесно и по-качествено ние успяваме
да свършим своята работа. В послед-
ните години има училища с паралел-
ки, които развиват талантите на де-
цата. Те също са обект на нашия
интерес - да привличаме оттам деца,
които да развиваме впоследствие като
професионални музиканти.

 Продължава ли обичайният
силен интерес към специалности-
те в НМА?

- Да, продължава. Но моето при-
теснение, гледайки напред във време-
то, е, че хората, които биха насочва-
ли талантливите си деца да учат в
музикалните училища и в паралелки
за музика, ще бъдат в известна сте-
пен стъписани...

 Във връзка с тяхната реали-
зация?

- Не само. Очаквам родителите да
си зададат въпроса: ако моето дете
не успее да се реализира на сцената,
защото няма къде да го направи? Пан-
демията не плаши само хората, които
се занимават с производство, а и
целия образователен сектор, който
подготвя кадри за бъдещето. И както
ви казах, връзката между средното и
висшето образование в нашата сфера
е много ясна и важна. Затова се на-
дявам, че тази пандемия ще премине
по-бързо и няма да има негативно
влияние върху решението на децата
и родителите за начина, по който и
където да се образоват.

 Колко студенти се обучават
в момента в академията?

- Повече от 700, като 170 от тях
са чужденци. Ние сме университетът
с най-силен интерес от страна на ази-
атските държави, в частност от Ки-
тай.

 А как се отразяват на учеб-
ния процес промените във връзка с
противоепидемичните мерки и
изисквания?

- Вече сме достатъчно гъвкави и
можем да прилагаме всяка форма.
Бързо пренастройваме обучението -
присъствено, частично онлайн или из-
цяло онлайн. Проблемът е, че някои
специалности не предполагат лесен
контакт онлайн, особено когато ста-
ва дума за оркестъра, за камерните
състави. Техниката още не е до-
статъчно развита, за да може да реа-
лизира такава голяма форма на кому-
никация. Но е важно да се подчертае,
че вече има изградена система и за
24 часа можем да превключим. Както
ни се наложи отново от 12 март.

СНИМКА НЕЛИ КУРТЕВА



Цялото население на Токио надхвърля 37 милиона души.

На мястото на Бъкингамския дворец преди е имало бордей.

Пътните мрежи в Ню Йорк са дълги над 10 000 километра.
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

 ˙Ï Ò˙ÔÛÊÂÒÍËˇ ‰˙Î„ ÒÂ Â ‰Ó·‡-
‚ËÎÓ Ó˘Â Â‰ÌÓ Á‡‰˙ÎÊÂÌËÂ: ‰‡ ÒÂ
Î‡ÈÍ‚‡Ú ÔÓÒÚÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ÊÂÌ‡Ú‡
‚˙‚ ÙÂÈÒ·ÛÍ...

¿—≈Õ ¡À¿“≈◊ », ‡ÍÚ¸Ó
¬»ŒÀ≈“¿ ¡¿’◊≈¬¿ÕŒ¬¿,
‡ÍÚËÒ‡
√≈Œ–√» —“Œ≈¬-ƒΔ≈ »,
ÂÊËÒ¸Ó, ÒˆÂÌ‡ËÒÚ
Δ¿Õ ¬»ƒ≈ÕŒ¬,
ÏËÌËÒÚ˙-ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ 1995-1997 „.
œÓÙ. »¬¿Õ ¬≈—≈À»ÕŒ¬,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ, ‡ÌËÏ‡ÚÓ, ÂÊËÒ¸Ó
»¬¿Õ —“Œ»÷Œ¬,
˘‡Ì„ËÒÚ, Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ ¯‡ÏÔËÓÌ
 ¿À»Õ “≈–«»…— », ÔËÒ‡ÚÂÎ
Ã»’¿»À  ¿—¿¡Œ¬,
‚ÂÏÂÌÂÌ ÔÂÁË‰ÂÌÚ Ì‡ ¡‘—
œÀ¿Ã≈Õ¿ ƒ»◊≈¬¿,
ÒˆÂÌÓ„‡ÙÍ‡

Световният доклад за щастието подре-
ди страните според редица фактори за ка-
чествен живот - от брутен вътрешен про-
дукт до нива на корупцията и лично усеща-
не за благоденствие. През 2021 г. данните
са малко по-различни от досегашния формат
на класацията. Заради въведените ограничи-
телни мерки в много държави, изследовате-
лите не са успели да направят интервюта
лице в лице. Освен това голяма част от до-

Лекарско предписание за
прегръдка с внучката си полу-
чи възрастна жителка на
САЩ. За Лора Шоу Франк да
види как майка й прегръща
дъщеря й за първи път от на-
чалото на пандемията - е като
светлина в тунела, предаде
“Асошиейтед прес”.

“Сякаш цялата им любов
се разля наоколо и се появи
и чувство на надежда, че
може би в бъдеще ще успеем
да се измъкнем от това”,
сподели Франк. Баба и внуч-
ка не се бяха виждали от една
година и се прегърнаха, след
като са се ваксинирали.

Евелин Шоу живее сама на
около два километра от дома
на Франк в Бронкс и преди

Майсторите на белгийските
пържени картофи са внесли ис-
кане пред фламандските власти
да кандидатстват за признание
като част от световното кул-
турно наследство на ЮНЕСКО,
предаде ДПА.

Белгия може на всеки две го-
дини да прави предложения за
престижния списък, като регио-
ните на страната се редуват да
внасят свои идеи по въпроса,
пишат местни медии. Следващата
година е редът на Фландрия.

През 2014 г. фламандският ре-
гион включи пържените картоф-
ки в своя списък на нематериал-
ното наследство. Белгийската би-
рена култура получи защитен ста-
тут от ЮНЕСКО през 2016 г. и
картофките имат всички шансове

Разкриха къде живеят
най-щастливите хора

България е на 56-о място, Финландия за четвърта
поредна година оглавява световната класация

Искат признание от
ЮНЕСКО за белгийските
пържени картофи

8-годишно индийче с рекорд на Гинес
за подреждане на 3 кубчета на Рубик

Индийско дете постави
Гинес рекорд за едновремен-
но подреждане на 3 кубчета
на Рубик. 8-годишният Атар-
ва Бат успя да нагласи пра-
вилно всички цветове на
прочутата главоблъсканица
с двете си ръце и с един крак
за 1 минута и 29,7 секунди,

клада е фокусирана върху въздействието на
КОВИД-19 върху щастието на хората.

Въпреки опустошителните 12 месеца,
които са зад гърба ни, многобройните за-
губени животи и проблемите с умствено-
то здраве заради изолацията, номер едно
остава непроменен за четвърта поредна
година. Официално е - хората във Фин-
ландия пак са най-щастливите на света.

Повечето страни в челната десетка са

европейски - изключение прави само Нова
Зеландия. България тази година е на 56-о
място, като през 2020-а бе на 96-о.

В дъното на класацията са държави,
които страдат от конфликти през послед-
ните години - Зимбабве, Танзания и Йорда-
ния. “Учудващото е, че като цяло няма на-
маляване на усещането за благоденствие,
когато хората сами оценяват живота си”,
сподели професор Джон Хелиуел от Уни-
верситета в Британска Колумбия - изсле-
довател, взел участие в изготвянето на до-
клада. “Едно от възможните обяснения е,
че хората виждат КОВИД-19 като обща
външна заплаха, която засяга всеки, като
това е създало по-силно чувство за соли-
дарност и близост”, допълни експертът.

От началото на измерването през
2012 г. Световният доклад за щастието
използва като показатели за щастие БВП,
продължителност на живота, щедрост,
социална подкрепа, свобода, нива на ко-
рупцията и други.

1. ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ
2. »ÒÎ‡Ì‰Ëˇ
3. ƒ‡ÌËˇ
4. ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ
5. ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ
6. ÿ‚ÂˆËˇ
7. √ÂÏ‡ÌËˇ
8. ÕÓ‚Â„Ëˇ
9. ÕÓ‚‡ «ÂÎ‡Ì‰Ëˇ
10. ¿‚ÒÚËˇ

11. »Á‡ÂÎ
12. ¿‚ÒÚ‡ÎËˇ
13. »Î‡Ì‰Ëˇ
14. —¿Ÿ
15.  ‡Ì‡‰‡
16. ◊ÂıËˇ
17. ¡ÂÎ„Ëˇ
18. ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ
19. “‡È‚‡Ì
20. ‘‡ÌˆËˇ

20 ДЪРЖАВИ

ЗА ПРИМЕР

Атарва Бат тренира неуморно

Лекар в САЩ
предписа
прегръдка

пандемията е прекарвала доста
време с четирите си внука.
Жената се преместила преди
няколко години, за да е близо
до децата. Но когато пандеми-
ята настъпила, семейството
взема трудното решение да
стоят колкото е възможно по-
вече надалеч, за да я пазят.

Бележка от семейния лекар
обаче дала зелена светлина на
Шоу да прегърне 23-годишна-
та си дъщеря Атерет, 14 дни
след като са имунизирани с
двете дози от ваксината сре-
щу коронавируса.

“Всички се разплакахме.
Тя не беше докосвана от друг
човек от една година. Беше
толкова вълнуващ момент”,
разкри още Франк.

да я последват, смята Бернар Льо-
февр, председател на съюза, кой-
то обединява собствениците на
павилиони за специалитети.

“Културата на пържените
картофки е вкоренена във всич-
ки нас. Свикнали сме с нея, тя е
неизменна част от живота ни. И
може би точно заради това тряб-
ва да продължим да я защитава-
ме”, сподели Льофевр, цитиран
от белгийската информационна
агенция “Белга”.

съобщи агенция ЮПИ.
Момчето от град Бангалор в
щата Карнатака подобри
предишното световно пости-
жение в дисциплината с над
6 секунди. Бат заяви, че про-
дължава да се състезава за
рекорда, въпреки че от Ги-
нес обещаха да премахнат

категорията на подреждане-
то с крак от официалните
състезания. “Доста добре се
представям с реденето със
стъпало и бях класиран ше-
сти в страната, когато беше
закрита категорията. Но ре-
ших да продължа!”, комен-
тира момчето.

“Софийска вода” участва в
няколко образователни иници-
ативи по случай Световния
ден на водата, който се отбе-
лязва на 22 март.

На влялата се в язовир
“Искър” вода са й необходими
поне 2-3 години, за да премине
от язовира и да продължи към
пречиствателните станции за
питейна вода, преди да стигне
до чешмите на софиянци. Този и
още много други интересни
факти и иновативни решения за
опазване на водата ще бъдат раз-
крити на научна дискусия, коя-
то “Софийска вода”, част от
Веолия, съвместно с Центъра по
компетентност “Clean&Circle”
организират по повод иници-
ативата. Събитието с тема
“Пет научни решения за вода-
та” ще се проведе онлайн на
23 март, от 15 ч. и ще бъде
отворено за всички.

На самия празник - 22 март,
от 17,30 ч., младите изследова-
тели ще могат на живо, от
фейсбук страницата на детския
научен център “Музейко”, да
научат за пътя на водата, как-
то и интересни факти за нея -
как се е появила на Земята,
колко вода е нужна на хората,
колко течност могат да изпият
камилите наведнъж и др. ООН
отбелязва Световния ден на во-
дата от 1992 г., като сега ще е
под мотото “Да ценим вода-
та”/”Valuing water”. Инициа-
тивата напомня, че все още над
2,2 млрд. души, близо 29% от
населението на Земята, нямат
достъп до безопасна питейна
вода*. По данни на последния
доклад на организацията от
2015 г. само с 4% се е увеличила
ефективната употреба на водата.

Отбелязват
Световния
ден на водата
и в София
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ТЕЛЕЦ

Всичко ще се случва бавно
и това може да ви извади
извън нерви. Бъдете по-
спокойни.

ОВЕН

Ако трябва да сътворите
нещо, то днес е вашият
ден. Бъдете сигурни, че ще
имате успех.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще бъдете по-сериозни и
ще се отдадете на стре-
межа си да спечелите
нещо допълнително.

22 май - 21 юни

РАК

Ще трябва да водите по-
сериозни разговори относ-
но отношението ви към
важни проблеми.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ако заниманията ви са
свързани с творчество,
имате възможност да на-
правите нещо значително.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Мислете позитивно и гле-
дайте оптимистично на
живота. Позволете си да
се чувствате свободни.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Грижите ви ще са по-
малко, ще се чувствате
доволни от живота.
Късметът ще е с вас.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят носи трудности, но
те са преодолими, ако
действате концентрира-
но. Бъдете внимателни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще ви поставят нови за-
дачи. Не роптайте, от
навременното им изпълне-
ние зависят много неща.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не мърморете за щяло и
не щяло. Дори може да
получите по-интересни
предложения за работа.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Може да се окажете за-
трупани с работа, а срокът
да е отминал. Разделете
ангажиментите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Никой няма да е в състо-
яние да ви разубеди, че
онова, което правите, не
е правилно.

ХОРОСКОП

3oС 5oС 5oС 9oС 12oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
4c

КРАТЪК СНЕГОВАЛЕЖ

4oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎË 6-

ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2007„./, 1 ÒÂËˇ

15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg ΔÂÌË - Ó·-

˘ÂÒÚ‚ÂÌË˜ÍË. ΔÂÌÒÍË
‰‚ËÊÂÌËˇ Ë Ó„‡ÌËÁ‡ˆËË
ÓÚ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ ‰Ó
1944 „.

22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-
ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.20 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
Ô/ (12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
11.15 “¬ Ô‡Á‡
11.30 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
00.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
01.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.15 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

08.00 ìÕÓ‚ËˇÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚî -
ÔÂ‰ËÁ·ÓÂÌ ‰Â·‡Ú Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.45

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.61

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.11

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.49

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.55

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÎÂÁËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.5

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.97

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.31

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÒÚËÎ Ë Ì‡˜Ë-

ÌË Ì‡ Ó·ÎË˜‡ÌÂ

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË) - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

23.10 ìœÓÁÌÂî

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

КРАТЪК СНЕГОВАЛЕЖ

В повечето райони на страната ще вали сняг, на много места
по поречието на Дунав и в Източна България - дъжд. В планин-
ските райони снежната покривка ще се увеличи. Вятърът ще
се ориентира от север-североизток и ще е умерен. С него ще
нахлуе още студен въздух, а в Лудогорието и Добруджа, както
и по старопланинските проходи, ще има условия за виелици и
навявания. Дневните температури ще са почти без дневен ход.
Атмосферното налягане ще започне да се повишава, но ще
остане по-ниско от средното за март.

ПРОМЕНЛИВО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Пирин - Локо ГО
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.15 Обиколка на Каталуния
(I етап)
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Левски ЛУКойл -
Академик Пд
ПО МАКС СПОРТ 2
18.00 УНИКС - Локомотив Кубан

ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

XXII КРЪГ:

Левски - Славия 1:0
Робърта (85); Берое -
ЦСКА-Сф 1:0 Камбуров (87-д);
ЦСКА 1948 - Ботев Вр 1:0 Г. Иванов
(75-д); Царско село - Лудогорец 1:1
0:1 Сотириу (77) 1:1 Кавдански (79);
Етър - Ботев Пд 0:0; Монтана -
Черно море 1:1 1:0 Сенхаджи (66) 1:1
Гомес (76); Арда - Локо Пд 0:2 0:1
Илич (47) 0:2 Илиев (54).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 22 16 4  2 49:18 52

 2. ÀÓÍÓ œ‰ 22 12 7  3 37:18 43

 3. ÷— ¿-—Ù 22 12 7  3 29:17 43

 4. ¿‰‡ 22 10 8  4 31:22 38

 5. ¡ÂÓÂ 22 10 6  6 36:23 36

 6. ÷— ¿ 1948 22  8 7  7 30:25 31

 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 22  8 5  9 25:25 29

 8. ÀÂ‚ÒÍË 22  7 6  9 25:21 27

 9. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 22  6 7  9 22:24 25

10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 22  4 9  9 23:41 21

11. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 22  4 7 11 20:37 19

12. —Î‡‚Ëˇ 22  5 4 13 16:34 19

13. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 22  5 3 14 23:36 18

14. ≈Ú˙ 22  3 8 11 15:40 17

XXIII кръг: 3.04 (събота): Берое -
Етър; ЦСКА-Сф - Арда; Локо Пд -
Царско село; Лудогорец - Монтана;
Черно море - Левски; Славия - ЦСКА
1948; Ботев Вр - Ботев Пд.

* Заб. От БФС още не са обявили
програмата по дати и часове.

ВТОРА ЛИГА
XXIV КРЪГ:
Литекс - Локо Сф 1:1 0:1 Роча (33)

1:1 Петров (65); Септември Сф - Ян-
тра 5:0 2:0 Кабов (29 и 50-д) 3:0 Пе-
шов (51) 4:0 Казаков (53) 5:0 Пешов
(57); Струмска слава - Лудогорец-2
0:0; Хебър - Септември Сим 3:2 2:0
Петков (38 и 78) 2:1 Иванов (81) 2:2
Василев (84-д) 3:2 Чаворски (90+3);
Добруджа - Миньор 0:0; Кариана -
Нефтохимик 0:3 (сл); днес, 17.30:
Пирин - Локо ГО.

Берое излъга ЦСКА-Сф с 1:0 в
дербито на XXII кръг. Под Аязмото
единственото попадение вкара Мар-
тин Камбуров. 40-годишният напада-
тел се разписа от спорна дузпа в 87-
ата минута. Гаюс Макута изведе Али-
ун Фал и той скочи след опит на Гус-
таво Бусато да му отнеме топката.
Реферът Драгомир Драганов прецени,
че има контакт, и наду свирката. Кам-
буров реализира от бялата точка и
записа попадение №250 в бълтарския
елит. Той доближи на 3 гола реализа-
тор №1 в историята Петър Жеков,
който е с 253 попадения за Берое и
ЦСКА.

Срещата на ст. “Берое” можеше да
завърши и без победител, след като
дълбоко в добавеното време Петър
Занев прати топката в мрежата след
корнер, но реферът вдигна флаг за за-
сада. След още две минути Тиаго стре-
ля опасно от границата на пеналта, но
вратарят на домакините Генадий Га-
нев изби в корнер.

“Съдията трябва да види какво е
свирил и как седят нещата. Първо даде
една засада, която я няма, а след това
свири дузпа, която не е. Противникът
нямаше повече положение. Имахме
повече възможности, но не вкарахме
гол. Ядосват се играчите, някои плачат
в съблекалнята заради един човек. Ако
губим точки по този начин, няма как
да се оправим. Не ни се позволява да
играем. Можем да бием всеки, това се
вижда. Искам да имам добър отбор за
мачовете за купата. Затова направих-
ме толкова промени - много играчи
висят с картони”, каза треньорът на
ЦСКА-Сф Бруно Акрапович.

Берое излъга ЦСКА-Сф
Мартин Камбуров отбеляза своя гол №250 в българския футбол

Колегата му Димитър Димитров е
новият рекордьор с най-много мачове
в българския елит - 471, изпреварвай-
ки легендата Георги Василев-Гочето.
“Горд съм, че съм успял толкова дълго
да се задържа в нашата професия.
Навсякъде съм се опитвал да се пред-
ставя максимално добре.

Може би ставам банален, но си
провалихме подготовката. През втори-

те полувремена видимо отстъпваме на
своите съперници. Свалихме и ниво-
то, и темпото. Най-важното беше во-
лята и характера. Горд съм, че този
рекорд бе съчетан и с една добра по-
беда”, каза Херо. У нас той е водил
още отборите на Черноморец, Нефто-
химик, Литекс, Левски, Велбъжд, Локо
Пд, Ботев Пд, Лудогорец и национал-
ния тим.

СНИМКА BEROE.BG

Мартин Камбуров прескача хвърлилия се в краката му
вратар на ЦСКА-Сф Густаво Бусато

Рекордьорът по голо-
ве за националния отбор
Димитър Бербатов е го-
тов да се кандидатира за
президент на БФС,
съобщи бТВ. Изборният
конгрес на футболната
централа е през юни,
след като Изпълкомът
отхвърли искането за
по-ранно провеждане.

Нападателят, който
прекрати кариерата си
през 2019 г., не е изра-

Бербатов иска да е шеф на БФС
зил публично намерени-
ята си да се включи в
надпреварата, въпреки че
наскоро заяви, че “сим-
волизира промяната”.

До момента Берба-
тов беше готов да участ-
ва в екипа на бизнесме-
на Петър Величков, кой-
то е бивш член на
Изпълнителния комитет.
40-годишният благоев-
градчанин е помощник-
треньор в опашкаря

Етър и на няколко пъти
бе атакуван от президен-
та на Славия Венцеслав
Стефанов за критиките
му към БФС.

Подкрепа към Берба-
тов преди време изрази
бившият му съотборник
Стилиян Петров, който
също бе спряган за поста.
Бившият халф, който от
години живее в Англия,
обяви, че Бербатов е уда-
чен избор за президент.

Левски победи Славия с 1:0 в най-
старото столично дерби в 22-рия кръг
на efbet Лига. На “Герена” Найджъл
Робърта (85) донесе победата с удар с
глава след центриране от фаул на Мар-
тин Петков. Така “сините” взеха части-
чен реванш за загубата с 1:2 от “белите”
за купата в сряда на “Овча купел”.

Капитанът на Славия Димитър Ран-
гелов стреля над вратата. “Сините”
отвърнаха с опасна атака. Робърта (5)
излезе сам срещу вратаря Светослав
Вуцов, който му влезе изключително
остро в краката извън наказателното

Левски би Славия с 1:0
поле и спря топката. Треньорът на “си-
ните” Славиша Стоянович почервеня и
искаше червен картон за стража, но
реферът Георги Давидов даде знак игра-
та да продължи. Здравко Димитров на
два пъти удари гредите.

Славия започна силно втората част и
имаше шанс за гол след 50 секунди. Емил
Стоев центрира остро в наказателното
поле на Левски, но Ради Кирилов не успя
да вкара от чиста позиция. После Ранге-
лов (66) уцели гредата над Микулич.

В края реферът прекъсна мача за 3-
4 минути заради обилния снеговалеж.
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България вече има петима
борци, които се класираха за
Олимпиадата в Токио. На кон-
тиненталната квалификация в
Будапеща квоти извоюваха
Миглена Селишка (50 кг) и
Евелина Николова (57) при
жените, Георги Вангелов (57)
в свободната борба и “кла-
сикът” Кирил Милов (97). Ос-
таналите 12 българи се прова-
лиха, след като не стигнаха до
финалите. Първа квота си оси-
гури Тайбе Юсеин (62) още на
Световното през 2019-а.

В унгарската столица по-

Борците взеха пет
квоти за Токио
Само четирима от 16 национали
спечелиха олимпийски визи на
евроквалификацията в Будапеща

следната квота взе световният
и европейски вицешампион
Милов. На полуфинала той
срази с технически туш с 9:0
т. състезаващия се за Чехия
Артур Омаров, а снощи се
бори за титлата срещу Арви
Саволайнен (Фин). Другият ни
борец, достигнал 1/2-финал в
класическия стил - бронзовият
медалист от световните и ев-
ропейски шампионати Айк
Мнацаканян (77), загуби от
Александър Чехиркин (Рус) с
6:7 и не успя да си осигури
квота. Останалите “класици”

Иво Ангелов (60), Дейвид Ди-
митров (67), Даниел Александ-
ров (87) и Радослав Георгиев
(130) не направиха нищо.

При жените Селишка (50)
и Николова (57) се окичиха с
титлите, след като съпернич-
ките им Евин Демирхан (Тур,
50) и Алина Акобия (Укр, 57)
не излязоха на тепиха и
българките записаха служеб-
ни победи. С достигането си
до финалите нашите момичета
вече си бяха осигурили кво-
тите. В малкия финал за брон-
за Юлияна Янева (68) също се

окичи с отличието, след като
Далма Канева (Ит) не излезе
на тепиха. През декември в
Белград Янева спечели Светов-
ната купа, но в неолимпийска-
та категория до 72 кг. Шест-
кратната световна шампионка
по самбо Мария Оряшкова
(76) отново не успя да се бори
успешно и загуби от Аля Бе-
линска (Укр) с 3:4 в малкия
финал.

В свободния стил от шес-
тима души само носителят на
златния пояс “Дан Колов” Ге-
орги Вангелов (57) взе визата,

след като стигна финала, къде-
то загуби от Арсен Харуту-
нян (Арм) с 3:8. За бронз се
бориха Али Умарпашаев (74),
Ахмед Магамаев (86) и Ахмед
Батаев (97), но и тримата на-
турализирани чеченци падна-
ха. Владимир Дубов (61) и
Георги Иванов (125) не стиг-
наха до репешажите след ран-
ни загуби.

Последната световна олим-
пийска квалификация ще бъде
в София (6-9 май), на която
отново финалистите във всяка
категория ще спечелят визи.

Камен Златков постигна ценна
победа на слалом. Националът в ал-
пийските ски спечели в Южно-Саха-
линск старт за Купата на Далечния
изток от календара на ФИС, който е
от ранга на Европейската купа. Со-
фиянецът победи с общо време от
двата манша 1:27,00 мин. Втори на
0,34 сек е Йохей Кояма (Яп), а трети
на 0,35 сек е Ян Забистран (Чех).

За първото място Златков взима
17,07 т., което е най-добрият му ре-
зултат за сезона. Златков ще кара в
още три слалома в Южно-Сахалинск
за Купата на Далечния изток тази
седмица. Това бе първият му старт от
14 март, когато се нареди 36-и на сла-
лом в старта от Световната купа в
Кранска гора.

СНИМКА БФ БОРБА

Миглена Селишка (в розово) спечели олимпийската квалификация
по борба в Будапеща в категория до 50 кг

Новакът в елита ЦСКА 1948 сложи
край на серията от пет поредни мача
без победа в efbet Лига, след като над-
ви Ботев Вр с 1:0 в София в среща от
22-ия кръг на шампионата. На Нацио-
налния стадион “Васил Левски” “чер-
вените” бяха водени от Атанас Борно-
сузов, след като по-рано през седмица-
та досегашният наставник Красимир
Петров бе освободен след слабата се-
рия резултати през полусезона.

Галин Иванов (75) вкара от дузпа,
отсъдена за нарушение срещу Георги
Русев, което бе оспорвано от врачани
и новия им треньор Веселин Великов.
След първата си победа от 14 февруа-
ри насам ЦСКА 1948 е с 31 точки и
измести Черно море от топ 6.

Камен Златков
победи на слалом
в Русия

ЦСКА 1948 надви
Ботев Вр

Пентюро и Влъхова със Световните купи по ски

СНИМКА БГНЕС

Французите са вдигнали на ръце Алекси Пентюро, донесъл на страната първа Световна купа по ски през ХХI век

Французинът Алекси
Пентюро и словачката Пе-
тра Влъхова спечелиха за
първи път Световните
купи в алпийските ски.

Пентюро остана трети
в последния 11-и слалом в
Ленцерхайде, Швейцария,
с което бе сложен край на
сезона в Световната купа.
На връх 30-ия си рожден
ден той победи с 1260 т.,
пред Марко Одермат
(Швейц) - 1093, и Марко
Шварц (Ав) - 814 т. Това е
и първа голяма купа за
Франция при мъжете след
Люк Алфан през 1997 г.

Носителите на всички
малки кристални глобуси и
победителят в генерално-
то класиране при мъжете

станаха ясни още в събота
след гигантския слалом,
спечелен от Пентюро, кой-
то заслужи и купата в дис-
циплината. Глобуса в сла-
лома спечели Марко
Шварц (Ав), а победата в
последния старт за сезона
бе за сънародника му Ма-
нуел Фелер. Пентюро взе
купата и в паралелния сла-
лом. Беат Фойц (Швейц) е
първи в спускането, а Вин-
сент Крихмайр (Ав) - в
Супер-Г.

Влъхова спечели също
за първи път Големия кри-
стален глобус, а световна-
та шампионка Катарина
Лийнсбергер (Ав) взе мал-
ката световна купа в сла-
лома след триумф в послед-

ния старт в дисциплината в
Ленцерхайде. Тя завърши с
общо време 1:49,77 мин.
след най-добри времена и в
двата манша - 53,87 и 55,90
сек., и записа втори успех
за сезона и втори в карие-
рата си

Алис Робинсън (НЗел)
триумфира в последния ги-
гантския слалом, с който
приключи сезона при же-
ните. Микаела Шифрин
(САЩ) и в двата случая
остана на стотни от побе-
да №70 в кариерата си,
като завърши втора.

Влъхова е №1 и в пара-
лелния слалом, в който се
проведе само едно състеза-
ние през сезона. Иначе тя
е в топ 5 само в слалома.

Словачката обаче бе много
солидна през по-голямата
част от сезона във всички
дисциплини, записвайки 6
победи, 10 подиума и 14
класирания в топ 5.

Малките кристални
глобуси отидоха при Со-
фия Годжа (Ит) - на спус-
кане, Лара Гут-Бехрами
(Швейц) - за Супер-Г, Мар-
та Басино (Ит) - на гигант-
ски слалом, и Катарина
Линсбергер (Ав) - на сла-
лом.

При мъжете Алберт
Попов остана 26-и с 90 т.
на слалом и не бе пока-
нен за финалите в Лен-
церхайде. С този актив
той е 72-ри в генерално-
то класиране.


